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გამოცემის 36-ე წელი 
M 273 (10359) 

გუშინ „პრავდაში“ გამოქვეყნდა საბჭოთა 
კავშირ-ნორვეგიის კომუნიკე, რომელსაც დიდი 
მნი აქვს არა მარტო სსრ კავშირისა 

ღა ნორვუგიისათვის, არამედ მთელი მსოფ. 
ლიოსთვისაც. შეავგამა რა საბჭოთა სახელმწი. 
ფოს ხელმძღვანელ მოღვაწეებთან ნორვეგიის 
პარეზიერ-მინისტრის მოლაპარაკების შედეგები, 

ეს დოკუმენტი სახავს საბჭოთა კავშირ.ნორ. 

ვეგიის მეგობრული, კეთილმეზობლური ურ. 

თიერთობის შემდგომი განვითარების გზებს 
და ამით ხელს უწყობს საერთაშორისო დაძა- 
ბულობის შენელებას და ევროპის ჩრდილოეთ 
ნაწილში და მთელ მსოფლიოში მშვიდო- 

ბის განმტკიცებას. 

საბჭოთა კავშირ.ნორვეგიის მოლაპარაკება 
იმის ახალი დადასტურებაა, რომ საბჭოთა კავ- 

შირი განუხრელად და თანმიმდევრულად ახო. 
რციელებს მშვიდობის და ხალხთა შორის 

მეგობრობის განმტკიცების ლენინურ პოლი- 
ტიკას, დიდი და პატარა ქვეყნების თანასწორ. 

უფლებიანობის, სუვერენიტეტისა და ეროვნუ. 
ლი დამოუკიდებლობის პატივისცემის საფუძ. 

გელზე მშვიდობიანი თანამშრომლობის პოლი. 

  
ტიკას. 
როგორც ისტორიული გამოცდილება გვიჩ- 

ვენებს,» ნორვყგიისს ლდა საბპოთ. კავშირის 

ურთიერთობა ყოველთვის მშვიდობიანი და მე- 

გობრული იყო. ორივე სახელმწიფო აქტიუ. 

რტაღ თანამშრომლობდა ეკონომიურ და კულ- 

ტურულ დარგებში მეორე მსოფლიო ომის 

დროს ნორვეგიელი და საბჭოთა ხალხების მე- 

გობრობ განმტკიცდა სისხლით, რომელიც 

დაიღვარა ფაშისტ დამპყრობთა წინააღმდეგ 
ბრძოლის ველებზე. 

საერთაშორისო ეკონომიური ურთიერთობის 

განვითარება ხალხთა მშვიდობიანი თანამშრომ- 

ლობისა და ურთიერთ გაგების განმტკიცების 
დიდმნიშვნელოვანი წინაპირობა. საბჭოთა 
კავშირ.ნორვეგიის კომუნიკეში აღნიშნულია, 

რომ მოლაპარაკების დროს „გამოითქვა სურ- 

ვილი შემდგომ განავითარონ საბჭოთა კავშირ. 

ნორვეგიის ვაჭრობა და სხვა ეკონომიური ურ 

თიერთობა სრული ნაცვალგების საფუძველზე. 

მხარეები, კერძოდ, შეთანხმდნენ ხელი შეუწ- 

ყონ იმას, რომ ორივე ქვეყნის საქმიანი წრე- 

ების წარმომადგენლები ეწვიონ ერთმანეთს, 
რათა გბეცნონ მრეწველობისა და სოფლის მე- 
ურნეობის სხვადასხვა დარგს“ 15 წოემბერს 

ხელი მოაწერეს ოქმს 1956-1958 წლებში სსრ 

კავშირისა და ნორვეგიის საქონლის ურთიერთ 

მიწოდების შესახებ და ოქმს 1956 წელს სსრ 

კავშირისა და ნორვეგიის საქონლის დამატები. 

თი ურთიერთ მიწოდების შესახებ. : 
ნორვეგიისა და სსრ კავშირის ეკონომიური 

ურთიერთობის გაფართოება დადებით გავლე- 

ნას მოახდენს ორივე ქვეყნის სახალხო მეურ- 
ნეობის განვითარებაზე ახლანდელ პირობებ- 

ში, როცა სხვადასხვ ქვეყნის საზოგადოე- 
ბრიობის ფართო ფენები და საქმიანი 

წრეები მოითხოვენ საერთაშორისოდ ვაჭ- 
რობის, მეცნიერულ-ტექნიკური კავშირისა და 
თანამშრომლობის ყოველი ღონისძიებით გან- 
ვითარებას, საბჭოთა კავშირ ნორვეგიის კომუ. 

ნიკე იძლევა იმის თვალსაჩინო მაგალითს, თუ 

როგორ უნდა გადაიჭრას პრაქტიკულად ეს 
დიღმნიშვნელოვანი პრობლემა. თუ არის ორი. 

ვე მხარის სურვილი და კეთილი წება სრული 
ნაცვალგების ბაზაზე, სხვადასხვა საზოგადოებ- 
რივი წყობილების მქონე ქვეყნების ეკონომი. 

ური და ტექნიკური ურთიერთობის პრობლემა 

შეიძლება წარმატებით გადაიჭრას. 
„აზრთა გაზიარების მსვლელობაში, –- ალ. 

ნიშნულია კომუნიკეში, მიზანშეწონილად 

იქნა ცნობილი დამყარდეს მეცნიერულ-ტექნი- 
კური ურთიერთობა სსრ კავშირსა და ნორვე-. 

გიას შორის და გათვალისწინებულ იქნა გა. 
ნაგრძონ დიპლომატიური წესით მოლაპარაკება 

კონკრეტული ნაბიჯების შესახებ ამ მიმართუ- 
ლებით", 

პრაქტიკული თანამშრომლობისა და კეთილ- 

მეზობლური ურთიერთობის მაგალითი იყო 
ორივე ქვეყნის მთავრობათა შეთანხმების მიღ. 

წევა იმის შესახებ, რომ შეიქმნას” საბჭოთა 
კავშირ.ნორვეგიის ექსპერტთა კომისია, რომ- 
ლის ამოცანა იქნება წარმოადგინოს წინადადე- 
ბანი სსრ კავშირისა და ნორვეგიის სასაზღვრო 

მდინარის პაატსო იოკის (პასვიკელვის) ჰიდ- 

რორესურსების გამოყენებაზე უფლებათა ყვე- 
ლაზე რაციონალური განაწილების შესახებ, 
ამასთან მხედველობაში მიიღო საბჭოთა კავ- 

შირისა და ნორვეგიის პიდროულექტროსადგუ- 
რების მშენებლობა საზღვრის რაიონში, 

საბჭოთა კავშირისა და ნორვეგიის ხალხთა 

უკეთესი ურთიერთ გაგებისათვის დიდი მნიშ. 
ვწელობა აქვს კულტურული თანამშრომლო. 
ბის საკითხს. კომუნიკეში აღნიშნულია, რომ 
საჭიროა წახალისდეს პირდაპირი კონტაქტი 
ორივე ქვეყნის წარმომადგენლობითს პროფე- 
სიულ, ეკონომიურ, სასპორტო, კულტურულ 
და სხვა საზოგადოებრივ ორგანიზაციებს შო- 

რის და „დაევალოს ორივე ქვეყნის სახელ. 
მწიფო ორგანოებს რომლებიც უცხოეთთან 
პულტურული ურთიერთობის საკითხებს განა. 
ბებენ0, ხელი შეუწყონ ასეთი კონტაქტების 
დამყარებას“, 

“ვი. ქეეყნის წარმომადგენლობითს ორგა- 
იზაციებს შორის ასეთი პირდაპირი ურთიერ- 

თობის კარგ მაგალითად დასახელებულ იქნა 
IIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIIII 

პარასკევი, 18 ნოემბერი, 1955 ფ. 
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ფასი 20 კაპ. 

ნოტვეგიისა მა სსტ პჰავში/ის 
ხალხებს შოტის მებგობტობისა 

ია თანამშტომლობისათვის 
თანამშრომლობა საბჭოთა კავშირისა და ნორ. 
ვეგიის ახალგაზრდობის დიდ გაერთიანებებს 
შორის, რომლებიც გეგმავენ იმ ახალგაზრდო. 
ბის წარმომადგენელთა გაცვლას ორივე ქვეყა- 
ნას შორის, რომელიც პრაქტიკულ ან თეორი- 
ულ სწავლას გადის მხარეები დათანხმდნენ 
მხარი დაუჭირონ საბჭოთა კავშირისა და ნორ- 

ვეგიის ორგანიზაციებისა და დაწესებულებე. 
ბის ამგვარ ინიციატივას სპორტის, ხელოვნე. 
ბისა და კულტურის, მეცნიერებისა და განათ. 

ლების დარგში. ' 
ამ ბოლო დროს ნორვეგიაში იყვნენ საბჭოთა 

მსახიობები, სპორტსმენები, ახალგაზრდობისა 

და პროფკავშირთა დელეგაციები. მათ ყველ. 
გან გულთბილად ხვდებოდნენ, ისევე როგორც 
ნორვეგიის კულტური,ი მეცნიერების. და 

სპორტის წარმომადგენლები ყოველთვის სა- 

სურველი სტუმრები იყვნენ ჩვენს ქვეყანაში, 
ნორვეგია საბჭოთა კავშირს მოლაპარაკების 

დროს მიღწეული შეთანხმება კულტურული 
თანამშრომლობის გაფართოების შესახებ შეე- 

საბამება ჩვენი ხალხების მისწრაფებას ურთი. 
ერთ დაახლოებისა და კულტურული მშენებ. 
ლობის გამოცდილების გაცვლისადმი, 

საბპოთ. კავშირ-ნორვეგიის კომუნიკე გა- 

მოხატავს ორივე ქვეყნის ზალხების ნებას გა- 
ნამტკიცონ საერთაშორისო თანამშრომლობა 
და შემდგომ შეანელონ საერთაშორისო დაძა. 

ბულობა. ამ დოკუმენტში პრაქტიკულად გამო. 

იხატა ის „ჟენევის სულისკვეთება“, რომელიც 
უნდა განსაზლვრავდეს სხვადასხვა საზოგადო. 

ებრივი და პოლიტიკური სისტემების“ მქონე 
სახელმწიფოთა ურთიერთობას, 

ნორვეგიის მთავრობის მეთაურის მოსკოვში 

ჩამოსვლის თვით ფაქტმა, მისმა საუბრებმა საბ- 

ჭოთა სახელმწიფოს ხელმძლვანელ მოღვაწეებ- 

თან, აზრთა გულახდილმა გაზიარებამ როგორც 

იმ საკითხებზე, რომლებიც საბჭოთა კავშირ- 

ნორვეგიის ურთიერთობას შეეხება, ისე აგრეთ- 

ვე ზოგიერთ საერთო საერთაშორისო საკითხ- 

%ზე, რომელიც ორივე ქვეყნის ინტერესებს შეე- 
ხება, ცხადყო სახელმწიფო მოლღვაწეთა პირადი 

კონტაქტების სარგებლობა და საჭიროება. ცნო- 

ბილია, რომ ზოგიერთებს ასეთი კონტაქტები 

არ მოსწონთ. გარკვეულ წრეებს სურთ შეინარ- 

ჩუნონ „ცივი ომის“ ატმოსფერო მისი განკერ- 

ძოებითა და ურთიერთ უნდობლობით, რომლის- 

გან სარგებლობას მხოლოდ მშვიდობის მტრები 

ნახავენ. 
საბჭოთა კავშირ-ნორვეგიის კომუნიკე ახალი 

წვლილია მშვიდობის განმტკიცების საქმეში. 

კომუნიკეში ნათქვამია: „საერთაშორისო მდგომა- 

რეობის შესახებ აზრთა გაცვლის მსვლელობაში 

ორივე მხარემ გამოთქვა მისწრაფება ხელი შეუ- 

წყონ საერთაშორისო დაძაბულობის შემდგომ 

შენელებას და ყველა ხალხის მშვიდობიანი თა- 

ნამშრომლობის განვითარებას დამოუკიდებლო- 

ბისა და სუვერენიტეტის ურთიერთ პატივისცე- 

მისა და საშინაო საქმეებში ჩაურევლობის სა- 

ფუძველზე“. 
ჩვენი ქვეყნების ხელმძღვაელ მოღვაწეთა 

საუბრებმა საერთაშორისო საკითხებზბე ხელი 

შეუწყო მხარეთა პოზიციების უფრო ნათლად 

გაგებას და ეჭვი არ არის სამსახურს გაუწევს 
ნორვეგიისა და სსრ კავშირის ურთიერთობის 

გაუმჯობესების საქმეს. 

საბჭოთა ადამიანები კმაყოფილებით შეხვდ- 

წენ კომუნიკეს იმ ნაწილს, რომელშიც ნათქვა- 

მია: „საბჭოთა მხარის შეკითხვასთან დაკავშირე- 

ბით პრემიერ-მინისტრმა ე. გერპჰარდსენმა განა- 

ცხადა, რომ ნორვეგიის მთავრობა არ შეუწყობს 
ხელს პოლიტიკას, რომელსაც აგრესიული მიზ- 

ნები აქვს, და არ მისცემს ნორვეგიის ტერიტო- 

რიაზე ბაზებს უცხოეთის შეიარაღებულ ძა- 

ლებს, სანამ ნორვეგია არ განიცდის თავდასხმას 

ან არ იქნება თავდასხმის საფრთხე“, 

სავსებით უეჭველია, რომ ნორვეგიის საზო- 

გადოებრიობის ფართო ფენები, რომლებიც გა- 

დაჭრით ილაშქრებენ აგრესიული პოლიტიკის 

და უცხოეთის შეიარაღებული ძალებისათვის 

ნორვეგიის ტერიტორიის მიცემის წინააღმდეგ, 

მოიწონებენ პრემიერ-მინისტრ ე. გერპარდსენის 

ამ განცხადებას. 

როგორც ნორვეგიის პრესის ცნობებიდან ჩანს, 

საბჭოთა კავშირ-ნორვეგიის მოლაპარაკების შე- 

დეგებმა ფართო და დადებითი გამოხმაურება 

გამოიწვია ნორვეგიაში. გაზეთები ხაზგასმით 

აღნიშნავენ მოსკოვში მიღწეული შეთანხმების 

დადებით მნიშვნელობას. გაზეთი „მორგენპოს- 

ტენი“ წერს, რომ მოლაპარაკებას მოჰყვა ორივე 

ქვეყნის თანამშრომლობის განვითარებ ბევრ 

დარგში. გაზეთი „მორგენბლადეტი“ მოწინავე 

სტატიაში კმაქოფილებას გამოთქვამს გადაწყვე- 

ტილებით სსრ კავშირისა და ნორვეგიის კულ- 

ტურული ურთიერთობის გაფართოების შესახებ. 

საბჭოთა კავშირისა და წორვეგიის ხელმძლვა- 

ნელ მოღვაწეთა მოლაპარაკების შედეგები სე- 

რიოზული წვლილია მშვიდობის განმტკიცების 

საქმეში, განამტკიცებს საფუძველს ნორვეგიისა 

და სსრ კავშირის მეგობრობის შემდგომი განვი- 

თარებისათვის. 

საბჭოთა ადამიანებს მხურვალედ სურთ, რომ 

სსრ კავშირსა და ნორვეგიას შორის მტკიცდებო- 

დეს და ვითარდებოდეს მეგობრული, კეთილმე- 
ზობლური ურთიერთობა ჩვენი ქვეყნების საკე- 
თილდღლეოდ და საბედწიეროდ, მთელ მსოფლიო- 

ში მშიიდობის საკეთილდღეოდ. აიი პრავდის“ 1?/XL მო.წინავე.   
  

ნ. ა. ბულგანინი მა ნ. ს. ხრუშჩოვი 

ზაშკენჭს ჩპვიზნენ 
ტამყენტი, 17 ნოემბერი. (საკდესი). დღეს ტაშკენტს ჩამოვიდნენ ინ- 

დოეთის რესპუბლიკის მთავრობის მიწვევით დელს 
მინისტრთა საბჭოს თავმჯდომარე ნ.“ ტ. ბულგანინი, 

მიმავალი სსრ კავშირის 

სსრ კავშირის უმაღლესი 

საბჭოს პრეზიდიუმის წევრი ნ. ს. ხრუშჩოვი და მათი თანმხლები პირნი. 

ს. კამალოვი, მ. 

მარის მოა 

ბ ავშირის 

დგილეები გ. ს. სულთანოვი, ა. ნ. რუ 

უმაღლესი საბჭოს და უზბეკეთის უმაღლესი 

ჩამოსულთ აეროდრომზე შეხვდნენ უზბეკეთის კომუნისტური პარტიის 

სენტრალური კომიტეტის პირველი მდივანი ა. ი. 

მინისტრთა საბჭოს თავმჯდომარე ნ. ა. მუხიტდინოვი, 

ლესი საბჭოს პრეზიდიუმის თავმჯდომარე შ. რ. რამიდოვი, 

კომუნისტური პარტიის ცენტრალური კომიტეტის მდივნები რ. ე. მელნიკოვი, 

აბდურახაკოვი, უზბეკეთის სსრ მინისტრთა საბჭოს თავმჯდო- 

ნიიაზოვი, უზბეკეთის სსრ 

რესპუ ბლიკის უმაღ- 

მ უზბეკეთის 

დინი, ი. ს. ნასრიდინოვა, სსრ 

საბჭოს დეპუტატები 

და რესპუბლიკის პარტიული და საბჭოთა ორგანიზაციების სხვა ხელმძღვანე– 

ლები, 
ჯ აეროდრომიდან ნ. ა, ბულგანინი, 
ირე 

  

სრები გაემგზავრნენ ქალაქში. მთელ 
ესპუბლიკის დედაქალაქის ათასობით. 

წ. ს, ხრუმჩოვი და მათი თანმხლები 

გზაზე მათ გულთბილად ესალმებოდა 

მშრომელი. > 

აღე 
ნორვეგიისა და სსრ კავშირის ხალხებს შორის. 

ა მიაოხრომენა >. თანამშრომი ობისათვის,ს 
„პრავდის“ 17-XI მოწინავე (1-ლი გვერდი). 

მოსკოვიდან ინდოეთს გაემგზავრნენ სსრ კავ- 
შირის მინისტრთა საბჭოს თავმჯდომარე ნ. ა. 
ბულგანინი და სსრ კავშირის უმაღლესი საბჭოს 
პრეზიდიუმის წევრი ნ. ს. ხრუმჩოვი (1-ლი 

გვერდი)- 

(ბ 

· ლა. მეცხოველეობის 
გვერდი). 

(მე-2: გვერდი). 

მოსკოვიდან ინღშეთს ბაემგზაჭრნენ 
სსრ ჰავშირჩს მჩნჩსზრთა საბჭოს 

თავმჯდომარე ნ. მ. ბელგანინი ლა 
სსრ ჰავშირის შმაღლესი საბჭუს 

პრეზიდიუმის წევრი ნ. ს. ხრუშჩოჭი 
ინდოეთის რესპუბლიკის მთავრობის მიწვევით 17 ნოემბერს მოსკოვიდან 

დელს გაემგზავრნენ სსრ კავშირის მინისტრთა საბჭოს თავმჯდომარე ნ. ა. 
ბულგანინი და სსრ კავშირის უმაღლესი საბჭოს პრეზიდიუმის წევრი. ნ. ს. 
ხრუშჩოვი. 

ნ. ა. ბულგანინსა და ნ. ს. ხრუშჩოვს ახლავან სსრ კავშირის კულტურის 
მინისტრი ნ. ა. მიხაილოვი, არმიის გენერალი ი. ა. სეროვი, სსრ კავშირის სა–- 
გარეო საქმეთა მინისტრის პირველი მოადგილე ა. ა. გრომიკო, სსრ კავშირის 
სოფლის მეურნეობის მინისტრის 1. სილე დ. რ. რასულოვი, საგარეო ვაჭ- 
რობის მინისტრის მოადგილე პ. ნ. კუმიკინი, უზბეკეთის სსრ კულტურის მი- 
ნისტრის მოადგილე ზ. რახიმბაბაევა. ' 

მიმავალნი ცენტრალურ აეროდრომზე გააცილეს ა. ი. კირიჩენკომ, ა. ი. 
მიქოიანმა, მ. ზ. საბუროვმა, ა. ბ. არისტოვმა, ნ. ი. ბელიაევმა, პ. ნ. პოსპე- 
ლოვმა, სსრ კავშირის მინისტრთა საბჭოს თავმჯდომარის მოადგილეებმა ა. ნ. 
კოსიგინმა, ვ. ა. კუჩერენკომ, პ. პ. ლობანოვმა, ვ. ა. მალიშევმა, ი. თ. თევო- 
სიანმა, მ. ვ. ხრუნიჩევმა, სსრ კავშირის უმაღლესი საბჭოს ეროვნებათა საბ- 
ჭოს თავმჯდომარის მოადგილემ პ. ტ. კომაროვმა, რუსეთის სფსრ მინისტრთა 
საბჭოს თავმჯდომარემ ა. მ. პუზანოვმა, სსრ კავშირის მინისტრებმა ს. ფ. ან- 
ტონოვმა, ი. ა. ბენედიქტოვმა, კ. პ. გორშენინმა, პ. ვ. დემენტიევმა, მ. ა. ევ– 
სეენკომ, ვ. გ. ჟავორონკოვმა, ა. ნ. ზადემიდკომ, ვ. პ. ზოტოვმა, ი. გ. კაბანოვ- 
მა, ვ. დ. კალმიკოვმა, ე. ფ. კოჟევნიკოვმა, ა. კ. კორტუნოვმა, ლ. რ. კორნი– 
ეცმა, ა. ი. კოსტოუსოვმა, ს. ნ. კრუგლოვმა, პ. ფ. ლომაკომ, ვ. ვ. მაცკევიჩმა, 
ლ. გ. მელნიკოვმა, ე. ს. ნოვოსელოვმა, ი. ი. ნოსენკომ, გ. მ. ორლოვმა, დ. ვ. 
პავლოვმა, პ. ი. პარშინმა, კ. დ. პეტუხოვმა, ნ. დ. პსურცევმა, დ. ი. რაიზერმა, 
2ნIყ. რიჟოვმა, ი. ტ. სკიდანენკომ, ნ. ი. სტროკინმა, ს, ა. სტეპანოვმა, ს. მ. 

ტიხომიროვმა, დ. ფ. უსტინოვმა, გ. ს. ხლამოვმა, ზ. ა. შაშკოვმა, ა. გ. შერე- 
მეტიევმა, პ. ა. იუდინმა, სსრ კავშირის სახელმწიფო საგეგმო კომისიის თავმ- 
ჯდომარემ ნ. კ. ბაიბაკოვმა, საბჭოთა კავშირის მარშლებმა ი. ქ. ბაგრამიანმა, 
ს. ს. ბირიუზოვმა, კ. ს. მოსკალენკომ, ავიაციის მთავარმა მარშალმა პ. ფ. ჟი- 
გარიოვმა, არმიის გენერლებმა ა. ი. ანტონოვმა, მ. ს. მალინინმა, “ი. ე. პეტ– 
როვმა, გენერალ-პოლკოვნიკებმა ა. ს. ჟელტოვმა, თ. თ. კუზნეცოვმა, ადმი- 
რალმა ს. გ. გორშკოვმა ეკონომიური ურთიერთობის საქმეთა მთავარი სამ- 
მართველოს უფროსმა კ. ი. კოვალმა, საკდესის პასუხისმგებელმა ხელმძღვა- 
ნელმა ნ. გ. პალგუნოვმა, გახეთ „იზვესტიის“ მთავარმა რედაქტორმა კ. ა. გუ- 
ბინმა, სსრ კავშირის მინისტრების მოადგილეებმა ვ. ა. ზორინმა, ს. ვ. კაფტა-. 
ნოვმა, ნ. ტ. ფედორენკომ, საბჭოთა კავშირის კომუნისტური პარტიის მოსკო- 
ვის კომიტეტის მდივანმა ი. ვ. კაპიტონოვმა, საბჭოთა კავშირის კომუნისტური 
პარტიის მოსკოვის საქალაქო კომიტეტის მდივანმა ე. ა. ფურცევამ, მოსკოვის 
საბჭოს აღმასკომის თავმჯდომარემ მ. ა. იასნოვმა, საკავშირო ალკკ ცენტრა- 
ლური კომიტეტის მდივანმა ა. ნ. ”შელეპინმა, სსრ კავშირის მინისტრ- 

თა საბჭოს საქმეთა მმართველმა ა. ვ. კორობოვმა, გაზეთ „პრავდის“ 
მთავარი რედაქტორის მოადგილემ პ. ა. სატიუკოვმა, გახეთ „ტრუდის“ 
მთავარმა რედაქტორმა ბ. ს. ბურკოვმა, სსრ ქვლ საგარეო საქმეთა სამი- 
ნისტროს კოლეგიის წევრებმა ფ.“ი. ბარანენკოვმა, 8. ვ. ზიმიანინმა, ს. პ. კოზი- 
რევმა, მ. ა. კოსტილევმა, სსრ კავშირის მინისტრთა საბჭოს თავმჯდომარის 
ოქმის უფროსმა ე. ა. ტარაბრინმა, სსრ კავშირის საგარეო საქმეთა სამინისტ- 
როს საოქმო განყოფილების გამგემ თ. თ. მოლოჩკოვმა, სსრ კავშირის საგა- 
რეო საქმეთა სამინისტროს სამხრეთ-აღმოსავლეთ აზიის განყოფილების გამ- 
გემ ბ. მ. ვოლკოვმა, ქალაქ მოსკოვის კომენდანტმა გენერალ-მაიორმა ი. ს. კო– 
ლესნიკოვმა, სსრ კავშირის მინისტრთა საბჭოს, სსრ კავშირის საგარეო საქმე- 
თა სამინისტროს, სსრ კავშირის თავდაცვის სამინისტროს პასუხისმგებელმა 

თანამშრომლებმა, პრესის წარმომადგე ნლებმა. 

ნ. ა. ბულგანინი და ნ. ს, ხრუშჩოვი გააცილა. დიპლომატიურმა კორ- 
პუსმა. 

“ გაფრენის წინ ნ. ა. ბულგანინი და ნ. ს, ხრუშჩოვი გულთბილად გამოეთ- 

ხოვნენ აეროდრომზე მყოფთ. 
.. დილის 4 საათი და 10 წუთია თვითმფრინავი რომელშიც ნ. ა. 

ბულგანინი და ნ. ს. ხრუშჩოვი არიან, ჰაერში ადის და კურსს იღებს სამხ- 

რეთ-აღმოსავლეთისაკენ. (საკდესი). 

  

ტიმონინოელ პოლმეშრნმთა 
ორი წელიწადია, რაც საფუძველი ზეიმო შმეხვედრა მოუწყეს და მიარ- 

ჩაეყარა მოსკოვის ოლქის რამენსკოეს | თვეს ცოცხალი ყვავილების თაიგუ- 
რაიონის სოფელ ტიმონინოს ო- ლები. 

ტოვას სახელობის და საქართველოს 
სსრ გარეუბნის რაიონეს ორთაჭალის | მ 

მახარაძის სახელობის კოლმეურნეობე- 
ბის წევრებს შორის სოცია ურ 
შეჯიბრებას, ამ ხნის გა ამი 

მათ სერიოზულ წარმატებებს მააღწიეს 
ჟოლმეურნეობათა სახოგადოებრევი 

შეურნერბის აღმავლოზის საქმეში, გან- 
საკუთრებით მეცხოველეობაში. ტიმო- 

5 ფადევვა 
ძღვანელი, კოლმეურნეობის პარტორ- 
გა მიციოს მდევანი), 
ეევა (ხზოოტექნიკოსი), 
ლამზიჩკინი (ბრიგადირი), 
ნოვიკოვა (მწველავა:, სოციალისტური 
შრომის გმირი), კლავდია პილ 

  
ნინოელებმა თუ 1954 წელს სამუა- და ლეონტიევა, კაპიტალინა გოროხო- 
ლოდ თვითეულ საფურაჟე ძროხაზე ვა (მერგოლურები), ბორის დეკანანი 
მმაღეს ი. ლიტრა წყინს. გასულ სა- ცოლმეორნე), ' 
მეურნეო იიღეს 4,333 ლეტრი. – სი სიხარულით მოჯგვი- 
ფორე. საასარქს 165.7. ტონა ძა. კვლა რამასიველოში, ჩვენა 
რძე. მეგობრებთან, –– ამბობს დელეგაციის 

ამ შეჯგიბრების 
დაწყების დროისა- > 
თ ორთაჭალე– 
ლეზს სამეული 
თვათე: აფუ- 
მევე ქნონაზ. (+ 

წველილი ჰქონდათ 
1.592 რძე, 
1954 წლის 1 ოქ- 
ომბრიდან 1955 
ლის 1 ოქტომბ- 
რამდე კი –- 2.812 

ტიმონინოელ და 

ორთაჭალელ კოლ- 
მეურნეთა მე- 
ობრობა ლითი- 

ლოზათ უფრო 

მტკიცდება და ფა- 
თოვდება. 
გუშინ, 17 ნოემ- 

ბერს, ტიმონინო- 

ელ კოლმეურნეთა 
დელეგაცია ჩამო- 
ვიდა საქართველო– > 
ში. ძვირფას მე- 0 

გობრებსს თბილი- (ეგააა ბ .- 
სის ვაგზალზე ორ- სურათზე: მოსკოვის ოლქის რამენსკოეს რაიონის   თაჭალელეზმა სა გაცია თბილისის ვაგზალზე. 

მეცხვარეობის შესახებ სრულიად საკავშირო 
თათბირის სექციებში (1-ლი გვერდი). 

ტიმონინოელ კოლმეურნეთა დელეგაცია სა- 

ქართველოში (1-ლი გვერდი). 
კ. ხუბულავა. –“– პარტიის რაიკომი და ბრძო– 

რაიონულ პარტიულ კონფეზხენციებზე 

დელეგაციის შემადგენლობაში არიან: 

(დელეგაციის ხელმ- 

ვალენტინა კი- 
ვალენტინ 
პრასკოვია 

ოტია 

(კომკავშირელი, მერგოლური), ნადეჟ- 

სოფელ ტიმონინოს 

  

'- -–.-.– .=ფ8 075: 
მოსკოვში ჩამოვიდა ალპამტრვს ნე ეხე ენი I I 

.... არე აიიი ი ო იი ი 2.) ჯ ქტპხრწისს1“|I ,1, ია. ებ არ სოელუჰლ 8-ბქ44რ%ს)) <) :) :I 
ოთხი სახელმწიფოს საგარეო საქმეთა მინისტ- 

რების თათბირი ჟენევაში (მე-3 და მე-4 გვერდი). 

დამთავრდა სსრ კავშირის XXXVI პირველობა. 

განვითარებისათვის (მე-2 

წული 
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მძლეოსნობაში (მე-4 გვერდი). 

16 ნოემბერს მეცხვარეობის შესახებ სრულიად 

საკავშირო თათბირის მონაწილენი განაგრძობდ- 

ნენ მუშაობას სექციებში კოლმეურნეობათა 

თავმჯდომარეები, ფერმების გამგეები, მწყემსე- 
ბი, საბჭოთა მეურნეობების, მტს-ების, მეცხოვე- 

ლეობის სამანქანო სადგურების დირექტორები 

და ზოოტექნიკოსები, სამინისტროებისა და სა- 

მეცნიერო დაწესებულებათა მუშაკები განიხი- 

ბის ამოცანებს ღა შეჰქონდათ მთელი რიგი 

ძვირფასი წინადადებანი. 

მექანიზაციის, და მშენებლობის სექციაში 

სტავროპოლის მხარის აიგურის მეცხვარეობის 

საბჭოთა მეურნეობის დირექტორმა ამხ. პადუს- 

მა, ილაპარაკა რა მეცხოველეობის სადგომთა 

მშენებლობაზე, შეიტანა წინადადება · თვითეულ 

მეურნეობაში დეღაცხვრისათვის აშენონ სპე- 
ციალური ფარეხები, რომლებიც შეესაბამება 

ცხვრის ზამთრისა და ადრეული დოლის პირო- 

ბებს. ასეთი სადგომები ვრცელი და თბილი 

უნდა იყოს. მოზარდეულისათვის უნდა აშენონ 

მარტივი ტიპის სადგომები; სადგომების მესამე 

ტიპია საჩეხები, რომლებიც მინდვრის პირო- 

ბებში შენდება დაკოდილი ყოჩებისათვის. 

მოწონებით შეხვდნენ სტავროპოლის მხა- 

რის კოლმეურნეობა „სტალინსკი პუტის თავ- 

მჯდომარის ამხ. ზუბენკოს წინადაღებას იმის 

შესახებ, რომ შავ მიწებზე გაკეთდეს ვიწრო- 
ლიანდაგიანი რკინიგზა და გამოშვებულ იქნას 

ახალი, უფრო სრულყოფილი სათიბი მანქა- 
ნები. 

საკვები ბაზისა და ცხვრის კვების სექციის 

სხდომაზე ინტერესით მოისმინეს კრასნოდარის 

მხარის პავლოვსკაიას რაიონის კოლმეურნეობა 
„სტალინსკი პუტის“ თავმჯდომარის ამხ. გარ- 
მაშისა. და სტავროპოლის მხარის ნოვო-ალექ- 

სანდროვსკაიას რაიონის სტალინის სახელობის 

კოლმეურნეობის ზოოტექნიკოსის ამხ. აიმას 

ინფორმაცია ცხვრის ბაგურ-ბანაკური მოვლა- 

შენახვის გამოცდილების შესახებ. ამ მრაკალ- 

დარგოვან მეურნეობებში მიწის მეტი ნაწილი 
უკვე მოხნულია. კოლმეურნეობა „სტალინსკი 

პუტში“ ყოფილი საძოვრების 380 ჰექტარზე 

დაითესა მწვანე კონვეიერის კულტურები, ხო- 

ლო ცხვარს 1952 წლიდან კვებავენ ნათიბი 

მწვანე მასით. საკვების წარმოების გადიდებამ 

თობზე 1.660 სული ცხვრის ნაცვლად იყოლიოს 

3.400 სული. მატყლის გამოსავლიანობა ყოველ 

ას ჰექტარ სავარგულზე 108-დან 224 კილოგრა- 

მამდე გადიდდა, ხოლო წმინდა ბოჰკოს გამო- 

სავლიანობა –_ 36-დან 44 პროცენტამდე. თი- 

თო კილოგრამი მატყლის წარმოების ხარჯები 

კი დღაახლოებით ერთი მესამედით შემცირდა. 

სტალინის სახელობის კოლმეურნეობაშიც 

ცხვრის ბაგურ-ბანაკური მოვლა-შენახვის ' გა- 
მოცდილებამ კარგი შედეგები მოიტანა. 

მეცხვარეობის ინსტიტუტის თანამშრომელმა 

ამხ. დუდარმა განაცხადა, რომ გვალვიან ვე- 

ლებში საძოვრების მღგომარეობას მნიშვნელო– 

ვნად აუმჯობესებს კაპუეტასა და იონჯის ჩა- 

თესვა. ამასთან დაკავშირებით მას შეაქვს წი- 

წადადება მნიშვნელოვნად გააუმჯობესონ ბა- 

ლახების მეთესლეობა, 

სექციამ განიხილა აგრეთვე ყაზახეთსს და 

შუა აზიის რესპუბლიკებში საძოვრების წყლით 

უზრუნველყოფისა და სწორი გამოყენების სა- 

კითხები. 

შრომის ორგანიზაციისა და მეცხვარეობის ეკო- 

დაღისტნის ასსრ სტალინის 

სახელობის კოლმეურნეობის 

ნომიკის სექციაში 

თავმჯდომარემ 

ამხ, ისლამოვმა, რომელსაც მხარი #დაუჭირეს   კამათში გამოსულმა სხვა ამხანაგებმა, შეიტანა 

  

  

მეცხვარეობის შესახებ სრქიია? 
საპავშირო თათბიტის სექციებში 

წინადადება გაძლიერდეს ზოოტექნიკოსთა, ვე- 
ტერინარ ექიმთა და სოფლის მეურნეობის სხვა 

სპეციალისტთა მატერიალური დაინტერესება 

მეცხვარეობის განვითარებით. ამხ. ისლამოვმა 

და ყაზახეთის ჯგამბულის ოლქის სტალინის 

სახელობის კოლმეურნეობის თავმჯდომარემ 

ამხ. დაუმოვმა შეიტანეს წინადადება გამოიყე– 

ნონ ათწლედდამთავრებული 

წახალისების ღონისძიებანი, რათა ისინი 

ახალგაზრდობის 

აძუ- 

შაონ მწყემსთა ბრიგადებში. 

კამათში გამოსულნი ერთსულოვნად გამოთ- 

ქვამდნენ იმ აზრს, რომ უნდა 

მწყემსთა შრომის დამატებითი 

სისტემა, გავრცელდეს იგი მეცხვარე 
მების ყველა მუშაკზე, სოფლ 

სპეციალისტებზე, აგრეთვე კომპლ 

/ 
გადაისინჯოს 

არტი! ანაზღ 
    

    

   

  

გადების ბრიგადირებსა და კოლმეურნეობათა 

ხელმძღვანელებზე. 
საკრაველე და დუმიანი ცხვრის მოშენების 

სექციის მონაწილენი განიხილავდნენ კრაველის 
ხარისხის, ტყავისა დღა მატყლის წარმოების შე- 

მდგომი განვითარების, აგრეთვე ცხვრის საძო- 

ვარზე და ბაგაზე გასუქების ორგანიზაციის სა- 

კითხებს. 

სახორცედ ჩასაბარებელი ცხერის სიმსუქნის 

გადიდების გამოცდილება გაუზიარა წ” 

ყირგიზეთის კრაველის ტრესტის დირექტო! 
ამხ. ბადალბაევმა, საბჭოთა მეურნეობა „ულუს- 

   

ში“ საშუალოზე დაბალი ღა დაბალი სიმსუქნის 

2.400-ზე მეტ სულ ცხვარს მიმდინარე წელს 

60 დღის განმავლობაში კვება ე 

გადამუშავებული უხეში საკვებით. უ 

როიან მცენარეებს აქუცმაცებდნენ, ურევდნენ 

კონცენტრატებს, ალბობდნენ წყალში და. ასე 
ინახავდნენ 15-20 საათის განმავლობაშ რ” 

ხალისით ჭამდა ამ ნარევს, დღე-ღამეში 150-200 

გრამს იმატებდა წონაში. 

სახორცე-სამატყლე და საქურქე მეცხვარეო- 

ბის სექციის სხდომაზე განიხილეს მალემზარდი 

სახორცე-სამატყლე ცხვრის ჯიშებისა და 

თა ჯგუფების ხარისხი. ასეთ ცხვარს ზრ 

ბალტიისპირეთში, ჩვენი ქვეყნის ცენტრალურ 
ოლქებსა და ვოლგისპირეთში. 

თ ს 
    

    

   
   

  

აში. ცხვარი   

, იშ 
ჯიძ- 
დიან 

ლატვიის სასოფლო-სამეურწეო მეცნიერება- 

თა აკადემიის დოცენტმა ლ. ცუკაშამ განაცხადა, 

რომ ლატვიაში არის მალემზარდი სახორცე-სა- 

მატყლე მეცხვარეობის მღიღარი გამოცდილება. 

აქ წარმოებს თავშავა ცხვრის 

ჯიშის მოშენება. კოლმეურნეები დიდად აფასე- 

ბენ ამ ჯიშის ცხვარს და ხელს კრელად 

ნიათ მისი ყოლა. ამხ. ცუკაშამ შეიტანა წინა- 

დადება მოწესრიგდეს ამ ჯიშის 

ცხვრის მომრავლება, რათა იგი 

სხვა რესპუბლიკებშიც. 

ადგი ლობრივი 

მიაჩ- 

  

სანაშენო 

გავგზავნოთ 

კალინინის მეცხვარეობის საცღელი სადგუ- 

რის მეცნიერმა მუშაკმა ამხ. ვასილიევმა ილაპა- 

რაკა ახალი ჯიშის ცხვარზე, რომელიც კარგად 

ეგუება ადგილობრივ პირობებს და იძ 

გრძელ ნახევრადნაზ მატყლს. მაგრამ მისი 

რცელება ნელი ტემპით მიმდინა რეობს, რა 

არ არის ამ ცხვრის ჯიშთსაშენები და 

მეურნეობები. კამათში გამოს ბ 

ნაგი აღნიშნავდა საქურქე რომა!     

  

   

  

  

რეობის ცუდ მდგომარეობას და ' 

ნადადებანი, რომელთა მიზანია ამ საქმის გაუ 

ჯობესება. 

გუშინ მუშაობდა აგრეთვე საჯიშე საქმისა 

და ხელოვნური დათესლვის სექცია. 

დღეს თათბირის მონაწილენი მოაწყობე! ექ!    
კურსიებს სრულიად საკავშირო 

ი ირი სა აწ 
მეურნეო გამოფენაზე, მოსკოვისა და ძოს 

  

ოლქის მატყლის გადამმუშ ალი რდა ეუ? – 
ჰ“ - 

ი. (საკდესი). 

  

ლის მრეწველობის საწარმოებშ 

დელეგაცია საქართველოში 
ხელმძღვანელი მარია 

ჩვენ საშუალება მოგვეცა შეჯ 
დაწყებიდან მეორე წლისთავზე კვლავ 
შევხვედროდით ერთმანეთს: დიდი 

სუო' ვილი გვაქვს გავეცნოთ ორთაჭა- | 

ლელთა წარმატებებს, რომლებიეც მო- 
პოვებულიას პარტიისს ცენტრალური 

კომიტეტის სექტემბრისა და შემდგომი 
პლენუმების გადაწყვეტილებათა გან- 
ხორციელებისათვის ბრძოლაში. ეჭ; 
არ არის, რომ გამოცდილების ურთი- 

ერთ გახიარებით, მეგობრული დახ?მ.ა- 
რებით მივაღწევთ შემდგომ ახალ წარ- 
მატეზბებს. 

ძვირფას სტუმრეზს გუშ 26 საუბარი 

  ფადეევა. 

იშილე 

| მოირკვა, რომ ტიმონიწოელებზმა დი 
2 ტ | 

იბრიბის | ბარელი 

  ჰქონდათ ორთაჭალელ კოლმეურნეებ- 

თან, კოლმეურნეობის თავმჯდომარე 

ამხ, ა, მიგრიაულთან. ამ საუზარში გა-   
.. 

  
  

მოლოტოვის სახელობის კოლმეურნეობის წევრთა დელე- 
» ფოტო ვ. გინზბურგისა. 

<4 ი. 
თარმარიბას მ „ოტი წარმატებას მიაღწიეს მ 

ი მარატი 
საოოდუულ (VI ააა) ა 
ბალესრო ( მი იძ ციალ ტური მროოპ ს გმ 

ლავმა პრასკოვია ნოვიკო 

   

  

       
     

      

   

ბ. თობ აივვიგ ორის გ ად XC 

ო. სე ფაქ ჟო. 

ჟე ძროხაზე გასულ სა 

მიიღო რ9431 ლატრი, 

შემოღებული აქვთ ორ 

ბა, რამაც კარგი 

––- თქვენი წარმატ 
რო პრაჰასკოვია, –“- მიმ 

I.) ”“ წ 

ლელად მიჩენილ თვით ე ე მ 

  

5 ( აა) ჭალის კოლმეურნეობის 

მწველავმა ოლია ქაჯაიამ, 
' ) გ 

დიდია. ამის პირობები თქ 
“ “ი + 3 ' ი 

დანვე შექმენით. ჩვე კი ამ უკ. კ 

ხელი ორი წლის განმავლოზაში მივათ- 5 : - ვაღ 
წიეთ გარდატეხას პარადადღ.მე თვი- 

, 
თეულ სა უ“?აქე 
ძროხაზე გასულ სა- 
მ შონა 4 I ბეურნეო წელს 
მოვწველე 3.709 

ლიტრი რძე. ეს 
თქაქნს.  ფარმარეი“ 

ქვე წ არძადე 
ბაზე ზევრად ნა/- 

+ ყი რე იაა 
ლებია, მაგრამ შე- 

#8 ” ჯებრების „ძალა 
ო. / რი ო 
სწორედ იმაშია, 

რომ ასეთ მაჩვე- 
ნაზო, ში, 9-. ხებლებს მეც მი 
ვაღწიო. 

ტიმონინოელ კო- 

გაცია რამდენიმე 

დღეს დაჰყოფს სა- 

ქართველოში, გუ- 

ლდასძით გაეცხო- 

ბა ორთაჭალელ მე- 
გობართ. მიღწე- 

ვებს, გამოცდილე“ 
ბას და „გააფორ- 

მებს სოციალი! გ 

ტუბ: შეჯიბრე- 
ზის ხელშეკრულე- 

ბას 1956 წლისათ- 

ვის,



    

     

რაიონულ პარჭიულ პონშეტრენსიებზე · 
გარდაბანი 

გარდაბნის რაიონმი ყოველმხრივ 
ხელსაყრელი პირობებია მარცვლეუ- 
_ კულტურების, მეცხოველეობისა და 
მებოსტნეობის მკვეთრი აღმავლობი- 
სათვის. რო; გორ არის გამოყენებ! ლი 
ეს შესამლებიობანიმ აი იხ, ეც 

გაამახვილეს საღი დღება დელეგატებ- 
მა რაიონულ პა იულ კონფერენცია- 
ზე, რომელიც ამ აკამ ივა შედგა. 

პარ იტიის რაიკომის მდივანმა ამხ. 

გ. დევდარიანმა საანგარიშო. მოხსენე– 
ბამი აღნთმნა, რომ სოფლის მეურნეო- 
ბის დაგეგმვის ახალი სისტემის შე- 
მოღებამ გარდაბნელ კოლმეურნეებს 
ს სამეაცაება მისცა უფრო. რაციონალუ- 
რად გამოეყენებინათ თველლეფლი ჰექ- 

ტარი მიწის ფართობი. წელს რაიონში 

ბეგმის გადამეტებით 300 ჰექტარი სა- 
გაზაფხულო კულტურები დაითესა. 
განსაკუთრე ბით გაფართოვდა ბოს 

ტხეულისა და' სიმინდის ნათესები. 

თვალსაჩინონ წარმატებებისა მოპო- 
ვებული მე( ცხოველეობაში, წელს გა- 
დაჭარბებით. მესრულდა როგორც 

მს ხვილფეხა, ისე წვრილფეხა რქიანი 
პირე უტყვისა და ღორის სოლარობის 
ზრდის გეგმა. 1 ოქტომბრისათვის 
ცხვრის ს უულადობამ უჰვე მიაღწია ი 

დონეს, რაც 1960 წლის პერსპექტი- 
ვული გეგმით არის გათვალისწინებუ- 

ლი. გალზარდა პირუტყვის პროდუქ- 
ტიულობაც. გადაჭარბებით არის შეს- 
რულებუ ული თვითეულ სათუბაე რძისა 

და (ვნ ხვარზე რძისა და მატყლის მიღე- | 9 

ბის წლ იუ“ რი ბე )გმეზი. 

სა მეურწეო წარმატებებზე 

ლობისას _ როგორც 

ისე კამათმი გამოსული 
არ იძლეოდნენ არსებულ ნაკლოვანე- 
ბათა ღრმა ანალიზს ზოგიერთი დე- 
ლეგატის, კერძოდ, ყარაიის მერძევე- 
ობის საბჭოთა მეურნეობის დირექტო- 
რი ა. ნადირაშვილის, სამგორის 
მტს-ის დირექტორის ა. კაკაურიძის, 
საქართველოს სსრ მეცნიერებათა აკა- 
დემიის მემინდვრეობის საცდელი ინ- 
სტიტუტის დირექტორის გ. ყრუაშვი- 
ლისა და სხვათა გამოსვლებში იგ- 

შეიინოფი წარმატებებით დატკბობის 
მავნე განწყობილება, 

რაიონში თავთავიანი კულ ლტურების 

მოსავალი წელს საშუალოდ ჰექტარზე 
9,7 ცენტნერს არ აღემატება, კარტო- 
ფილისა და ბოსტნეულის უმეტეს სა- 
ხეობათა მოსავლიანობაც გეგმით გათ- 
ვალისწინებულზე დაბალია. ნელი 

ტემპთ მიმდინარეობს პირუტყვის 
სადგომები“ მშენებლობა. „ჯერ არ 
შესრულებულა უხეში საკვების დამ- 
ზადებისა და სიუხიმაბს ჩადების გეგ- 
მები რაიონმი კვლავ ყველაზე ჩა- 
მორჩენი ილ ღარგად ითვლება მეფრინ- 

ველეობა. 
დასახელებული ფაქტები მოწმობენ, 

რომ გარდაზნის რაიონის პარტიულმა 
და საბჭოთა ორგანიზაციებმა ბოლომ- 
დე ვერ შეძლეს მუშაობის , ახლეზუ- 

რად გარდაქმნა, დაბალია სოფლის მე- 

ურნეოზბისადმი პარტიული ხელმძღვა- 

ნელობის დონე. 

საანგარიშო მოხსენებაში უმნიშვნე- 

ლო ადგილი ჰქონდა დათმობილი პარ- 

ტიულ-პოლიტიკური და. იდეოლოგი- 
ური მუშაობის საკითხებს. ამ საკით- 
ხებს გაშუქებისას მომხსენებელი 
დასჯერდა აფაქტების უბრალო ჩა- 

მომხსენებელი, 

დელეგატები 

  

პარტიის 

გეგეჭკორის რაბონის ეკონომიკაში 
ჩაისთან და სიმინდთან ერთად მეცხო- 

ველეობას წამყვანი ადგილი უკავია, 

სოფლის მეურნეობის ამ უმნიშვნელო 

ვანესი დარგის განვითარებას ხელს 

უწყოზს ბუნებრივი საძოვრები, საე. 
ხოო ჰავა. მაგრამ, მიუხედავად ამისა, 

მეცხოველეობა აქ წლების მანძელზე 
ირე შემოსავალს ი ოდა. 

ლლ თი ფმერაროტე, 8. საბჭოთა 

ორგანიზაციებმა, კოლმეურნეებმა. დი- 
დი მუშაობა გასწიეს სკკპ ცენტრალუ- 

რი კომიტეტის იანვრის პლენუმის ის- 
ტორიულ გადაწყვეტილ ევას შესასრუ. 

ლებლად, მეცხოველეობის პროდუქტე- 
ზის წარმოების გასადიდებლად.  იაბვ- 

რას პლენუმის გადაწყვეტილებებით 
შეაარაღებული საკოლმეურნეო პარ- 

ლი ორგანიზაციები უფრო ღრმად 

წხწედნენ მეცხოველეოზის განვითარე- 
ბის საკითხეზს, შეი სწავლეს. ამ დარგში 
ჩამორჩენის გამომწვევი მიზეზეზი და 
დასახეს ნაკლოვანებათა სწრაფად =. 
მოფხვრის ღონისძიებანი. სოფლები 
თამაკონას, აბედათის, ბანძის, 
მარს, სალხინოს, ვედიკარის, და ში, 

მ რნეობათა პარტ 

ს მიზატიებმა კომუნისტებეს კ ს არმებზე 
ანიხილეს მეცხოველეოზის ბვესა 

რეხის საკითხები ღა დარაზ 
მეურნეთა მასები სოფლის ეწრის 
ბის ამ დარგის აღმავ მეხუიი ირ 
რაიონეს ლმეურნეობებ ეწყობა 
ლექცია-მოხსენებები მეცხ ოველეოჩის. 
განვითარების იასე. პირ ე... 
მოვლა-პ ნოხეს, პტკიცე, საკვ, 
ბაზის შექმნისა და 'კვების 8 რაა“ 
ბაზე. ამ ს აქმეში გამოყენ 

მთელი პარტიული და აბჭოთა უო» 
ვი, სოფლის ლექტორიუმზები, მოწინა- 

ვე მეცხდველებბი. 
რაიონის ·მოწინავე ავი რვალით. 
ამოცდილების მაგალითზ ეურ- 

წვები, ნათლად იამე. ნენ თუ: 6 
”_ გადამწყვეტი მნიშვნელობა აქვს პრ 

: 'დუმტიულობ 

  
აგვა- ჯგ 

ბულ "იქნა.I.   ის გადიდების საქმეში | 

მოთვლას, ამასთან პ იულ-პოლი- 
ტიკური მუშაობა ს სუეერნიი საქმია. | C 
ნობისაგან მოწყვეტით. განიხილა. ასე- 
ვე მოიქცნენ კამათის. მონაწილენი, 
რომელთა უმრავლესობა მხოლოდ სა- 
მეურნეო საკითხებზე მსჯელობით შე- 
მოიფარგლა, 

აღსანიშნავია რომ კონფერენციაზ 
პირველადი „პარტიული. რვანი ფრეს, 

მხოლოდ ერთი მდივანი გამოვიდა და 
იმასაც პარტიულ-პოლიტიკურ მუ'მაო- 
ბაზე ბევრი "არაფერი უთქვამს. იგ- 
რძნობოდა, რომ დელეგატები. ერხდე- | ზ 
ბოდნენ პარტიის რაიკომის იკას. 

წელს სრულიად საკავშირო სასოფ- | წუ 
ლო-სამეურნეო გამოფენა. რაიონის 
70-ხზე მეტმა მშრომელმა ნახა; მაგრამ 
მომხსენებელს და კამათმი გამოსუ- 
ლებს ეს მნიშვნელოვანი 
მთლიანად მარერჩემ მხედველობიდან, 
არაფერე უთქვამთ მოწინავეთა გამოც- 
დილების პროპაგანდის შესახებ, მაშინ 
როცა მოწინავეთა გამოცდილების 
პროპაგანდას და წარმოებაში დანერგ- 

ვას რაიონში ნაკლები ყურადღება ექ- 
ცევა. 
კონფერენციაზე სიტყვა წერმუთქვა 

საქართველოს კომპარტიი (64) 
ლური კომიტეტის მდაუვანმა ამხ, მ, პ. 
გიორგა. 

რაიონულმა პარტიულმა კონფე- 
რენციამ დამაკმაყოფილებლად ცნო 

რაიკომის მუშაობა, აირჩია რაიონუ- 

ლი კომიტეტის ახალი შემადგენლობა 
და საქართველოს კომპარტიის XVII 

ყრილობის დელეგატები. 

'შედგა სავსეს რაიკომის 
პლენუმი, რომელმაც რაიონული კო- 
მიტეტის პირველ მდივნად აირჩია ამხ. 
გ. დევდარრხი, მეორე მდივნად –-- 
ამხ. მ, გასანოვი„ რაიკომის  მდივნე- 
ბად –- სამგორის მტს-ის ზოწამი ამხ. 

კ. სევასტოვი და გარდაბნის მტს-ის 
ზონაში ამხ. ყ. ყულიევი. 

ზ. გელაშვილი, 
„კომუნისტის“ საკ. კორესპონდენტი. 

შუახმვი 
შედგა შუახევის რაიონუ 

ული კონფერენცია. მარათნაბააბიი ებელმა–– 
არტიეს რაიკომის მდივანმა ამხ. იი 

რამემ და კ ამათიხს მონაწილეეზმა C 
პარაკეს აეს „მუშაობაზე, რომელსაც ე ა 

ვიან რაიონის პარტიული და სნპოფა 
ორგანიზაციები ს ”ნნტრალუ 

კომიტეტის პლენუმების თაი ბ 
გადაწყვეტილებათა სამხიატ იელებ– 
ლად აღიხი ძ რომ რაიო ი წელს 

თამბაქოს და ყურძნის უხვი მოსავალი 
მოიყვანეს... 

მაგრამ რაიონული პარტიულ ორგა- 
წაზან ნან შეე ალიბ. ჯერ კიდევ სე- 
რიოზული აკლოგანებებია. ის გა- 
მო, რომ "კოლმეურნეობათა ხელის. 
ორგანიზაციები უნარიანად 
ც: აელეზენ სსამაერჩენს შვ. 

დმი კონტროლის უფლებას, ი ლედ 
ხელმძღვანელობენ სოფლის ” 
ბას, სიმინდისა და რაის 
სავლაანობა, მე ანი ველეოზისა და 
სოფლის აწერს სხვა. დარგ 
განვითარება ძალიან ჩამორჩება. ; 12 

ექ 
წერი 

ცენტნერის ნაცვლად საშუალო 

ტარზე მიღებულია 6,5 
სიმინდი. ყველაზე ჩამორჩენილ დარჯს 
მეცხოველეობა წარმოადგენს. მართა- 
ლია, მსხვილფეხა რქიანი პირუტყვის 
სულადობეს ზრდის საერთო გეზმა შე- 
სრულებულია, მაგრამ ეს მხოლოდ მო– 

რაიძომი და ბრძოლა 
მეცხოველეობის განმითარებისათმჩს 

მტკიცე ,საკვეზი ბაზის შექმნას 

უტყვის უკეთეს მოელი პიტრინეჩას. 
სმიტის რაიონის აქტივის მთელი ყუ: 

არსებ ულ წერიეი ვის აღმოფხე- 
რისა ნ. უწინარეს ყ საკოლ- 

ეთ ფერმ ბში ნმემაიდ მე 
მს ავ დნე მული უნარია 

კომუნისტები და კონკაჟშიხელები. 
მარტო ”მიმდინარ 
კოლმეურნეობებში, აშენდა. 5.4 აიი. ტო- 
ნის ტევადოჩის. სასილოსე ოშმკები, 

ჩადებულ იქნა 8.100 ტონაზე მეტი მ» 
ღა აღვანთზივიი სიმინის სილოსი, 

რაც სამჯერ ააა ა პარააი წელს 
დამზადებუ პირუტყვ. ვისათ- 

მტკიცე მირეი ლოს, > შექმნის მე- 
სთ, წელს დაითესა სიმინდი, სოია, 
ჭარხალი, გოგრა, სახამთრო და სხვა 

კულტურები. საგრძნობლად „ბპდიდდა 
წონა. მეწველი ძროხების ხ 
ონა, გაუ! რვ მათა” ჯგ იანობა. 

რაიონის საკო იღ წელს ორასზე, წე) 
გასულ წემელრნეთ 
იშვას ექრონე. შეემ ატა. კოლმეურ- 

ხეობათა უმეტესობაში” არეები 
ძროხების, ბაგური დიმო არსი X5 ი 
შენახვის მეთოდი. შაბ. 
ლო, ესე საზამთრო (მავ ეზზე 
ფი არგია. მემაჭრებელიი ცალ- 

კეფლ მომვლელეზზე. 
28 ღონის იებეზბის გა ელვარ. ალ 

ეეცხოველეობის ს თყბი 285. 
მავლოზბა. გამოიწვია. აზე. .· ნათლად 

მეოშიე მთის. რეილი სა- 
დო ზე ტ, 

შუ. რი ებმა. წხა ულ, სა (არბ 
უღ. დიდი გადაჭ არბ 

ლეს. პირუტყვის ყველა. ხან სელ ა- 
ი. ფოს დ რა დუქტია 
ამაღლების დავალეზა. 

თვალსაჩინო წარმატ 
ვეს. რაიონის ც 

მაგალითი: სოფელ თამაკონის' დიმიტ- 
_ 2. თოი 

  

საკითხი: 

ნიძემ თქვა, რომ რაი 

  
'დამზ 

რაიონის, 

ასრუ“ | ხეები, გამოყოფილია | 

: მეცხოველეობ 

ატენონი შეა« ? 
ყეულმა კოლმეურ. 

1 სათაებპა, დავპსა ელებთ რამდენიმე.   , კოლშეურნერბამ : 

  

ინ ათა მეოხ 
: ავე აოდო მასოველით ოსაკას ებით. 
შეხრელებედი უნ რის ე) კანადა. სუ- 
საამი თბ ის აბალია + 

ყვის ბრიგ ა. გტულ 
ს მეურნე, წ სწევიი მვეელობა ერთ 
ფურაჟე ე სეა მხო- 
ლოდ 301 ვკვაიიბა ესა 

ეცხოველეობის წლ. "ჩამორჩენას 

მიზეზი. ის არის, განაცხადეს დელეგა- 
ტებმა, რომ პორშეურნეობებში ნაკ– 

364. C ა ყურადღება შესწულ. მოწი 
' ავლასა. და 

61%. მერეს აას ვეელი“ 
აკთა შერის ს ( )ნე–. 

ბული პოღსტი) არაინ. ოზბითი 
მუშაობა, სერიო, ე საკლოპინ ბა | ა 

ხია მეცხოველეობის სააიეიც, იიი 
ზით განმტკიცეზ წი, საქ. ქმეშიც... ფ. 
ტიოს ნის ე კოლმ 
რეინის ფერმაში აას კს 58% 

შლი ის არე ავაზა შვიდჯ ' 
ვალა ფერმის გ სქაი ს 80 შ 
პარტონდანეზაცირ. ს რივაი ზ 
ძის მიან აგრამ ამ ასანა ბია 

უარი წევ ხადა ფერმამე სამუშაოდ 

წასვლაზე. 
ოლმეურნეობაში აღებად 

ზი, მტკიცე საკვები ბაზის შექ- 
მნისათვის. დელეგატმა ი. ბორო 1 
მა თქვა, რომ ში, ლმეუ 
ბებში სიმინდს არ იყ ნ! სმსაფაისე 

მასად, არ თესავენ რმა, დაბალმოსავ- 
ლიან სათიბებზე. 

კონფერენციაზე აღინიშნა, რომ რაი- 

კომმა ჯერ კიდევ ვერ. გარდაქმნა. მუ- 
შ თაღი ი ანების „ა. 
სად. რაუკომ განს 
საკრთბებ! ზერ ზერელედ, ნაჩქარევად სწავ 

ლობენ. ღონისძიებათა. შე: უგო 15- 
ხშირად არ ი მონქმის ეობენ იმ ორგანი- 
ზა ციანის წარმომადგენლ პერი. რომელ– 
თა ' შესახებ რაიკომის ბიუროზე მს«ე- 

ლობენ. სუსტაა კონტროლი მიღებულ 
დადგენილებათა შეს ეზისადმი. 
„ქიმინიძვების კოლმეურნეობის პირ- 

პარტიულ: ორგანიზ 
მლვს ა რ. ალიეეევ. განიყნე ომ 
სარკომის. მუშაკ იმვიათად არიან 
ააღთ სი: მიდრო კავშირი "არა 

აქვთ ებთან. კოლმე-  ! 
უხნეეხეიან, რაი ლაზის ი მღხენენ.. 01 
ყოფილებათა მასაი და ი 
ფორები, კოლმეურნეობებში "ამი 
ლად მაშინ“ მიდეან, 
ვის საკითხს ამზადებე წარბი « 
დათმე ფნწეთბის ადენის. 6 პარტიუ- 

ლი ორგანიზაციის მდივანმა. ი. ევა- 
ომის ი მუშაობაში 

ბოლომდე აღმოფ სარამ არ არის 
ფორმალიზმის ელემე ხები, რაიკომის 

გადაწყვეტილეზებს პირველადი პარ- 
ტიული ასთი აციეზი. დიდი დაგვია- 

წებით უღებენ. 
კონფერენციაზე სიტყვა წარმოთქვა ა. 

აჭარის. ასსრ მაროს, საბჭოს თ. 
ათააბეასაბ. ამხ. ა. თხილაიშვილმა.. · 
კონფერენციამ რაიკომის. მუშაობა.) 1. 

დამაკმაყოფილებლად ო, აირჩეა რა- I 

იონული კომიტეტის ახალი შემადგენ- 
ლოზა, ჯ ს 

თი «– 

გაიმართა პარტიის შუახევის რააკო-') 

მის პლენუმი, რომელმაც რაიონული 
კომიტეტის პირველ მდივნად. აირჩია 

ამხ. რ. სურაძე, მეორე მდივნად -- ამხ, 
გ. თავამაიშვილი, ხოლო მდივნად -- 

ამხ. შ. კეკელიძე. 
დ. პაიჭაძე, 

იკომუნისტის“ საკ. კორესპონდენტი. 

(თავმჯდომარე მ. ადამია, პარტორ 
ნიზაციის მდივანი ა. სხულუხია, ფერ: 
მას გამგე. დ. სართანია) პარტიის ცენ- 

კომეტეტის იანვრის პლე- 
ნუმის მ ემდი მართაბალას მოჰკიდა. 
ახა მეცხოველეოზის გან ითარებას,. 
ზეისწავლა, ჩამო მიზეზები და 
კაიი. ,ღმოფხვირ გხეზ?. 

გადაჭრით პირუ ის. 
ის მოვლაპატრო! წ. “ა ნა 

ა აააი სამეურნეო წლის განმავლო“ |“ 
ბამე თ: როხაზე გეგმით. გათ. 
ვალისწინებული 750-ის ნაცვლად 2. 
ებულია 1.090 კილო ლოგრამი რძე, რა 

წლიური დავალე 145,3 პროცე 

სარეააღ დიმიტროველები ენერგაძს | ს 
გავად შრომობ 

არილოზის. ღირსეულად ამავე დრესავი. 
ის. გ ლებული მზადებაა პი 
მატარა გამოსაზამთრებ ლად. სიდე“.    ბულია 300 ტონა 
მათა ია 40 ტონა სანხაოს. სამარე. 
გოგრა, 70 ტონაზე მეტი კონცენტოთ 
ეგული საკვები, ბყრო რაოდენობით 

ადეზულია აგრე 
ვა: მთავრდება 110 ძროხისათ 

% სადგომის მ ანიზაცია.. 
სუს ს კებს შერონ სტალი 
209- + აეაამიაესიააობი 

_. 9 ია ყობილია შ ენდი, ადაც 

უჩვენებენ სილა „ნო 
მიღწევე ტოსურათე 
ფერმებ "შექმნილია წითელი. 

ე ჩალა და თი- 

    

         

      
   

   

       

  

   

          
       

      

ეწყობა ლექცი; 
2. სფმაკლობი, 

ხებზე. 

საქმის ცოდნით · მესყმევანი: იო? 
მეცხოველეობას სოფელ ნაგვაზარ 
სტალინის სახელობის, კოლმეურნე: 
ზის გამტვობა (თავმჯდომარე 8 

  '| ნორვეგიის, საგანგებო და 

რვ. სურმავა). პარტიულმა 

ანიზა ამეურნეთ წებ წელ ეუ ს 

5. გერეაში სამ ტწიიი ა გაგზავნილ 

| ლეობის მუშაკთა შანი მთელი ლ) 
'განმავლოზაში 

| კოლმეურნეობამ ათე 
როდ 
გეა. სახრაშაბ კარში თელიას. : 

პარტიის XX 96 

გან“ 

ცხო ველეთა“ |   

სსტ კავშირის უმაღლესი საბვოს მოწვევით 16 
ნოემბერს. მოსკოვში ჩამოვიდა ალბანეთის სა- 

ხალხო რესპუბლიკის სახალხო კრების დელეგა- | სახალხო. 
ცია. დელეგაციას მეთაურობს სახალხო კრების 

თავმჯდომარე გოგო ნემიპდილებაცლის შემად– 
გენლობაში არიან: მიუსლიმ პეზა, სამი ბახოლი, 
სალი მბორია, 'მეფკეტ კრუია, ლეფტერ გოგა, 
ველი დედი, სირი შაბლო, ეთეჰემ ბურხანი, 
პერსეფონი ტოდრი, კაუელიხო ბაირაქტარი, მი- 

ხალ იორგი, ბარდოკ ზოგუ, ბანუშ გოჯაიძ, წე | 
ტო დოჩი, ველი არაპი. 1.4, 
ვნუკოვოს აეროდრომზე, რომელიც შლა 

იყო ალბანეთის სახალხო საე ი 

საბჭოთა“ კავშირის სახელმწი: 
ეგაციას შეხვდნენ სსრ. · კავშ    ა ლი 

ვოლკოვი, სსრ კავ უმაღლესს. საზვოხ 
ეროვნებათა საბჭოს 'თავმჯდომატის“ მოადგილე 

. ტ. კომაროვი, სსრ კავშირის უმაღლესი საბ- 

პოს პრეზიდიუმის მდივნის _ მოადგილე ა. თ. 
გორკინი, სსრ კავშირის მინისტრები და სხვა 
"ოფიციალური სარები აგრეთვე დედაქალაქის 
მშრომელთა მრავალი წარმომადგენელი, საბჭო– 

თა. „ეურნალისტები. წას, 

' ალბანეთის "სახალხო. რესპუბლიკის 'საპარლა- 
მენტო დელეგაციას შეხვდნენ აგრეთვე ალბანე- 
თის სახალხო რესპუბლიკის საგანგებო და 

სრულუფლებიანი ელჩი სსრ კავშირში მიხალ 

პრიფტი და საელჩოს თანამშრომლები. 
“_ პიონერებმა ალბანელი ხალხის  წარმომად- 

გენლებს ყვავილები მიართვეს. 
სსრ კავშირის უმაღლესი საბჭოს კავშირის 

საბჭოს თავმჯდომარემ ა. პ. ვოლკოვმა ალბანე– 
თის სახალხო კრების დეპუტატებს მიმართა და 

თქვა: 

“- ძვირფასო ამხანაგებო! 

წება მიბოძეთ სსრ კავშირის უმაღლესი 

რუნ აღლესი 
აზონ. კავშირის. საბჭოს. თავმჯდომარე ა. პ.. 

  
ს ხიმპაღვის სიმ ხლ> გრძნობებში, პოლ 

საც. საბჭოთა კავშირის. ! ამსჭვა– 
არიან მოძმე ალბანე ს დოხათამა 

ეამა ის აივი ჩამოსვლა 
და მხურვალედ გისურვებთ "სასიამოვნო და 

საპასუხო სიტყვა წარმოთქვა ასყესავს 
მეთაურმა გოგო ნუშიმ. მან თქვა: ..... 
'–- ძვირფასო ამხანაგებო და მეგობრებო! · 
ნება მიბოძეთ ალბანეთის სახალხო რესპუბ- 

ლიკის სახალხო კრების საპარლამენტო დე- 
' ლეგაციის სახელით სულითა ღა გულით გა- | 
მეგინბი მერეთი იროიეა ცა ფის. 
როი მოვიდეს 

| კომუნიზმის მშენებლობაში, .- .. 

| კომუნიზბის მშენებლობის სახელოვან გზაზ,   

  

    

    

  

"ხალხის მიღწევები ახალი ცხოვრების 6შენუ 
ლობაში ღა ერთხელ კიდევ გამოვთქვათ ს._ 
ხალხო კრებისა და მთელი ალბანელი ხალს 

დიდი სიყვარული და უსაზღვრო ერთგელებ, 
საბჭოთა კავშირისადმი -- იმ8 ცოველმზრაჯ 
არბილებს როგ ნარე ჯაენდ LC 
ხი გვიწევს... 

მება მიზანმეთ მმაგესილრი მალიქ მხსკოვა 
მცხოვრებთ და მთელ საბჭოთა ზალხს და ,.. 
სურვოთ კიღევ უფრო მეტი წარმატებას 

   

და მთელ მსოფლიოში მშვიდობის შენარჩუნე, 
ბის საქმეში. ' 

გაუმარჯოს და განმტკიცდეს დიდი საბჭო, 
ხარბი ბა კეის ოდრანელი ნადერისა “რერიაიმეგიბ. 
ღალეიწოფოთ. 

  

 იარაააშის პრემიერ–მინისტრი. ე. გერპარდსენი. საქართველოში, 

კენეთ ოშებ ლოთუ, აბატ. შა ე, ზ ვ? გაუკეთა 

ჯღომარის პირველ მოადგილეს ღა 
უე მინისტრს მ. 9. კუბავს: ს იურის 

ნასტრი. ა. იიი. ა წოხევეყის კაანებო აე 

სრულუფლებიანი ელჩი სსრ კავშირში” ე, 
ნორვეგიის საგარეო. საქმეთა სამი- 

ბელი თანამშრომლები, 
ემიერ- მინისტრთან 

მიესალმა რა ბ-ნ ე. გერჰარდსენს, მ. 9. კუ–- 

3 ბეზ რეული, გამოთქვა იმის ვ) რომ 

აქართ ამოვიდა ნორვეგ, 
ბის (ცნებას, მრ აცნო ბნ სტუმრებს  რეს- 

პუბლიკის მშრომელთა ზიღწევები ეკონომიკისა 
და კულტურის დარგში. 
პრემიერ-მინისტრ ე. გერპარდსენისა და. ვაპ- 

რობის მინისტრ ა. სკაუგის. თხოვნით მ. ი. კუ- 

ჭავამ დაწვრილებით გააცნო მათ რესპუბლიკის 
სამრეწველო ფე აა დაგეგმეს, 

ლფეროვანი“ სოფ მეურნეთბა, იშ. 
ნა რომ საქართველო. ახლა საბჭოთა კავშირის 

ერთ-ერთი მაღალგანვითარებული ინდუსტრი- 
ულ-აგრარული რესპუბლიკაა, 

პრემიერ-მძნისტრმა. ე. გერჰარდსენმა მაა. 

ლობა გამოთქვა გულთბილი მიღებისათვის, 
იამ, გაუწიუს მას და 0ის არმი. 

საქარე, 

  

სავბარს დაესწრნენ საქართველოს სსრ მი- 

მინისტრები, 

შემდეგ სტუმრებმა სიახს ქალიქა: იე)! 
პრემიერ-მინისტრი ე. გერ ენი და 

ნორვეგიის დელეგაციის წევრები 

სახი აქერანიწებ ანეს სთტმს მითანის სდა 
ფელ ზიდისთავის მალენკოვის გვლლობ. 
კოლმეურნეობაში. ამ დიდი მრა, ოვანი 
არტელის თავმჯდომარემ პ. ანასტასოვმა პრე-. 
შენ. მინისტრ ე. გერპარდსენის თხოვნით უამ- 
ო სტუმრებს, თუ როგორ იზრდება არტელის 

ვრი. მეურრობა, რიგის მისი შემოსავალი. წელს 
არტელმა 6.600 ათასი მანეთი მემოსავალი მი- 

იღო. აქედან 'მეცენაზეობისაგან > თოს. ძილი- 
მV. მეტი. 

კოლმეურნეობის თავმჯდომარემ · სავა ვისი, 
მიიპატიჟა, სტუმრები, 

სადილის ღროს, რომელმაც გულითად. ნ 
თარებაში ჩაიარა, წარმოთქვა” სადღეგრძე- 
ლოები, გამარჯვება უსურვეს ხალხთა მეგობ- 
რობას, გამოთქვეს სურვილი, რომ გაფართოვ- 
დეს თანამმრომლობა საბჭოთა “რეშოშოე. და 

ნორვეგიას შორის, 
შერი ჯირსტიბ, ე. სროუშიბ. გული- 

"ელჩი ნორვეტიაში. გ. პ. არკადიევი,   

>M ს. 

ნა მათზე, ბავშვებმა შეასრუ 
თული ცეკვები, იმღერეს, უჩვენეს (შრება! 
სასაზლის კაბინე 1 
მიართვეს ე. გე ანს ე ეროვნული იტ · 

უმი და ჩონგური, ფოტოსურათები,  რომლე.. 
ბიც ასახავენ მათს მეცადინეობას. . სასახლეში 
და გადასცეს სურენ მრაგი, წერილი ნოჩ. 
ვეგიის, ბავშვთა სახელზე. 

პიონერთა ღა მოსწავლეთა სახახრადან წას, 
ახალს. ე. გერჰარდსენმა დატოვა ' ჩანაწერი; · 

„გულითადი მეალღიი შესანიშნავი. მიღებისათ. 

| „საღამოს წორვექვას დელეგაციას თბილისის 
ფალააშვილის. სახლობის ყრაერთსა, დიგ. ბალ. 
ტის თეატრში დაესწრო. დ. თორაძის ბალეტს 
„გორდას“, 

პტემ 6 მპნისტრიე · გერპარღსენს · ' ახლავნ 
სსრ მეფ ბ ს საგარეო საქმეთა მინისტრის · 
მოადგილე ვ. ს. სემიონოვი და. სსრ წევის 

სსრ კავ? 
ოს „რასას. | 

მეწ... 
რის საგარეო. ს 
მგებელი შან! 

ეთა სამინის 
რომლები. თ. 

  I) 
(641 

#17 ნოემბერს საქართველოს სსრ მინისტრთა 
"საბჭოს თავმჯდომარის პირველმა მოადგილემ 

და საგარეო საქმეთა მინისტრმა მ. ი. კუჭავამ 
სადილი გამართა ნორვეგიის პრემიერ-მინისტრ 
ე: გერჰარდსენის პატივსაცემად. 

სადილზე იყვნენ პრემიერ-მინისტრი ე. გერ– 
| ჰარდსენი ღა მისი მეუღლე, ნორვეგიის ვაჭრო- 

ბის მინისტრი ა. სკაუგი და მისი მეუღლე, 
სრულუ ფ ლებიანი 

მავა და პარტორგანიზაცია (მდივანია 
ორგანიზა- 
რიგი ო 

ს ას-რქიება. 

ველყო კოლმეურნე- 
აღ 'ავლობა. 

იქნენ 
ამით "შესაძ- 

_ ციამ განახორციელა მთე. 

აც უზრუ 
ობაში ი მეცხფველი 9) 

წიწავე კო მტ წვეტები 

დებ ელი გახდა 
პოტიულა ჯგუფი, რომ 
ფიერი საფიფეკური 95 და 

ტორული მუშაობა 

ელმაც. ნაყო- 
ორგანიზა- 

აღა მაეხთვი- 

პვმრარევნ. წვნუანი 
წველყოფის. მიზნით 

ლ არზე 
დათესა სიმინდი, გოგრა, (ააა ი 
ომბოსტო, ჭარხალი და სხვა კულტუ- 
ები, დააწესა ნაკვეთმორიგეობითი 

საკვებითთ უ 

მოგება, ააშენა 400 ტონას ტევადოზის 
“| სასი 

|) წინებული 10.000 ცენტი 

3. ღად და 
, და და თივა. შარშან და წელს აშენდა 

ლოსე კოშყცი, გერი გათმილის 
ერის წ 

ცენტნერი    

    

ზადდა 15.000 ა- 

ანდარტული ტიპის ბოსელი 124 

     

    

      
   

          

    
      

   
      

   

    

         

       

  

     
  

      

ძროხისათვის. ცალკე #„იტალური 

ომეზი ააგეს ღორეობისა 
ეეე ბეა 2L მპატტლ ლ 

ჭმიმდენარეობს აღნი ნისლერ. სადგომ 
ის მექანიზაცია და ედაშრუი ბნ 

=> შეშის (ა ლ0- მატური სარ” , 
!' მაია ეზი, კონ ცენტრ 

ი საკვების დამმუშავებელი 6 მანქა 

'სხვ. 

წგ ში ელლეს კოლმეურ- 
ბა შეება სარე ეო რააა 122, 

შაი ეა! სრულა წველად 

        

   

: გეგმა. წინა. წღანთან შედარებით აბ. 
იტა აიზ ა თვ 

- როგ სა რეტსათ ი 
სრულებული მეღორ 

გ ნა და შესულია სულ 
სა ლა | პროდუქტიულობის წააიათყეს ა 

ობის მკვეთრი აღმა 

ში შ არომ 1 გის ხანათარი იი. 

კით.  მიტეტის პლენუმების ასტორიულ გადა- 
წყვეტილებათა განხორციელებისათვას 
ბრძ 'ლის საუკეთესო მაგალითი მოგვ- 

”. ლ. 'თამაკონის მე-18 პარტ- 
რ ლობის. სახელობის კოლმეურნეო- 

(თავმჯდომარე ნ. ოკუჯავა, პარტ- 

     

  

     

  

ო 
   

რ- | აღსანიშნავად ების მოწინ: 

ფერმაში შე ექმნათ ტიუ 

    

  

  

საქართველოს სსრ მინისზრთა საბჭოს მაქყიღბმარის. ურილა - 
მრადგილემ მ. ი. ჰუჭავამ სადილი გამართა ნორვეგიის. · 

პრემიერ - მინისზრ ე. ბერჰარდსენის პაჭივჭსასემად.. · 
ელჩი სსრ კავშირში ე. ბროდლანდი, ნორვეგიის 
საგარეო საქმეთა სამინისტროს პრესის განყო- 
ფილების უფროსი ო. ოსი, ნორვეგიის საგარეო 
საქმეთა სამინისტროს პოლიტიკური განყოფი- 

ლების ბიუროს უფროსი გ. პეიბერგი. : 
საღილზე იყვნენ "აგრეთვე პრემიერ-მინისტრ. 

ე. გერჰარდსენის თანმხლებნი ––- სსრ კავშირის 

საგარეო საქმეთა მანსტრის მოადგილე ვ. ს. 

ორგანიზა 8. სიორდია), 
რო – XX ააავს 

ოცია 
ინავეთა რიგე რიგებ- 

ეს 
რ-ნ რმუვა ოგი: 

„წეცხოველეობის ლალი პროდუჭქ- 

ის ბრძოლაში ასევე | ბ 
ეფი. 2რარაცხივს ხე ობა“ ლს 3. აა. 

ზე 
წირი მილებისა აა“ და 

ტური გეარრები 
იის. კოლმეურნეობამ 

რე გეგმა 153,5 

წანა 
ლის | ნის სხე. კოლმეურნეობებმა. ეს რ გ 

რე. | მოპოვებ 3 

პო ული 9 
ს გაენყუბებიბრ წაი! შ 

ჯე, მეცხოველეობის დაი. ათ- 
მაია აიიი ეო. _მასე- 

მის ფართოდ ჩაზმით. 
შობ საი ხანებში პარტიის რაი- 

კომმა კადევ უფრო. ასეე კავში- 
კო ეობებთა შვიებენ 

მუშაკები ადგილებზე - ს სწავლობენ 
მდგომარე ტს. ებულ 

მალი ვი წა ცუვავი ოდ 
საკ ვა 

პასო ბეებ ი 
რაიონის გალი სასი ობას გაია 

ნოვატორი. მეცზოველეა- ' ბევრმა 
მავანმა ნახა ჩ დიდი 
სახალხო ენფერსიბე ი. ს ლას 
საკავშირო ს «ცურის მეი ეო. გა 
მოფენა და იქ, მიღეზული გამოცღი 
ბით ქაწოლათ ,1 და ა) 8ხფხედი 
ორგანიზაციები განსაუფრებულ ყუ- 
რადღებას აქცევენ. მოწონავე გამოცდი- 
ლების · გავრცელებას. ამ მიზ- 
ნით ხშირად ეწყობა მოწინავე მეცდხო- | ს 
ველეებთან შეხვედრები თემატური 
საღამოეზი, გეები ქვეყნის აარონი 

მეცხოველეე! ი მიძღვნილი ლექ. 
“I ცია-მოხსებებები. 

ამასთან ერთად არ შეიძლება არ 

აღინიმნოს, რომ კოლმეურნეობების 

ყველა ხელმძღვანელმს ჯერ კიდევ ვერ 
შეიგნო მეცხოველეობის აღმავლობი- 
სათვის ბრძოლის უდიდესი სახელ- 
მწიფოებრივი · მნიშვნელობა, ამ საქმი– 

სადმი უდარდელი დამოკიდებულებით 
აიხსნება. ის, არომ. სოფელ. ნახუნაოს 

"სა 
    

54%. 

წოდ 384. ს ახგეც ა. შეან 
ა, როცა გა 9 

დღეები ი პირუტყვ გამ პდსა, გადა ებისა- 

  
  

სემიონოვი, სსრ კავშირის 011) 

გ. პ, არკადიევი.. 
“სადილზე იყვნენ ვ: პ. მჟავანაძე, მ. 3. გიორ-. 
გაძე კ. ს. ციმაკურიძე, დ. გ. მამაცაშვილი, 
ა. ლ. გუნია, ა. ნ. ინაური, მ. კ. მაღრაძე, მ- 

ნისტრები, მეცნიერების, ლიტერატურისა დ” 
ხელოვნების მოღვაწეები. : 
სალის გულთბილ, მეგობრულ “ი 
ჩაიარა, (საქდესი). 

ლენინის სახ ოთშის. დო მაკეს“ 
დიად მერი ეო- 

ებმა... ი ი რწეო ბა 

აი წ საზხერნ ო“ 
ობაშ მაქაეი ბდ ამი ცუ აჩვე თ დ-. 

პმდას ჩეს. # აღნაშნ 38) ლმ : 
ბათა ხედ (31% ლები 

ნულ „ქოლ მეტრს ეო- 
წვებიც ზიი- 

წავენ პი მუმია ას თავბა ვისათ 

რ ნახებახი- აღელდა 

ის მტკიცე. საკვები 
ის გაუმჯო- 

სარია იფ ქალბა ე ძე | ელივე. 
სა ად, წარ საას კოლ + 

'წველ 

'ნორვეგი:ბ, 

ნიი ად“ 

'თრგანი- 

დათას „ვაა. 

მზადებაში, ობები რაიკომის | 
მ. აიიი პირ ი პარ 
საათ იობი ი.ა 
ეცხოველეობის განვითარების საქმე-. 

ში არსებულ ნაკლოვანებათა სასწრა-. 
ფოდ გამოსწორებისათვის. პარტიულ. 
ჭრი! ბებზ , რომლებზეც კომუნისტები. 
ხა) იან ვითარებაში აა. ნ პარტ- 1 

ბაწიჩაც იების ს მეიეწების. ში. 
შო მოხსენ ებებს, არიაიი ც 
ი. მეცხოველეობის ასის 
უტყვის ამიზამთრებისანვის მზ- 

რიიე 3 
ამკამის „ჰ«“მის პრიმგემწეცბებშ | 

დიდი შ სატიიდა აღმავლობაა. უღ. 
| უფრო ფ ქრალი“1 

ტური გრიიბა ეესს ი XX ყ 
ლობის აღსანიშნა ხო ს) 
მსმდინარეობს წაახების" ი. ეს" ხანში 
დამთავრდება ანებებს საზამთრო 
სადგომები რემონტი და გეთილ) 
მოწყობა, ფერმებთან საკვების მიზიC“ 
ვა. მეცხოველეობის 6 ფერმაში ეწა”! 
ბა შრომატევად სამუშაოთა მექა ნი“. 

ზაცია. ! 
ეჭვი არ არის, რომ გეგეპკორის რა“ 

ონის მშრომელები ყველაფერს გააკე“ 

თებენ მეცხოველეობის შემდგომი XC“ 
მავლობისათვის და ღირსეულად შე"! 

დებიან მშობლიური. კომუნისტუ” 9 
პარტიის XX ყრილობას.  · | 

: კ. ხუბულავა, 
ტიის გეგეპკორ?" . 
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აუხვია აეა 

ვაში 
ბდა გულახდილი და ყოველმხრივი განხილვა 

კორა. დღევანდელ დილის სხდომაზე ოთხი სა- 
ხელმწიფოს საგარეო საქმეთა მინისტრებმა დაა–- 

მთავრეს დღის წესრიგს მესამე პუნქტის –- 
აღმოსავლეთსა და დასავლეთს შორის კონტაქ- 
ტების განვითარების საკითხის განხილვა. 

დღევანდელ სხდომაზე პირველი გამოვიდა 
ვ. მ. მოლოტოვი. : 

მთავარი, რაც საბჭოთა დელეგაციას აინტერე+ 
სებს განსახილველ საკითხში, თქვა მან, ის არის, 

ტომ მივაღწიოთ გარკვეულ დადებით შედეგებს 
–– განვავითაროთ აღმოსავლეთსა და დასავლეთს 

შორის კონტაქტები როგორც ეკონომიურ, ისე 
„ულღტურულ დარგში ღა ყველა იმ საკითხში,   ტომლებიც ამ პრობლემას შეეხება. 

1955 წლის 15 ნოემბერი. 

პროექზი ოთხი სპხელმწიშოს განსხადებისპ პღმოსაჭლედთსა დუ დესავლეთს. 
· შორის პონგაქჭების განჭითარებჩს საჰიწხზე 

(ტექსტი შეიტანა საბჭოთა ლელეგაციამ) 

თუბა 

მინისტრებმა დაამთავრეს დღის 

ჟენევა, 15 ნოემბერი-ი (საკდესის სპეც.|. საბჭოთა დელეგაციის მეთაურმა ხაზგასმით, 
აღნძმნა, "როს. საბჭოთა. მიავრააბას გადადგა 

89085 რიგმენიიდევი იმ ზოგადი. მსიაბეაეშათია 
მრ ნიუმენი მესეხბი შერი ეს 

ამასთან დაკავშირებით მოლოტოვმა აღნიშნა, 
რომ საბჭოთა კავშირის საგარეო ვაჭრობა ომის- 
შემდგომ პერიოდში ერთიოთხად გადიდდა ომამ- 
დელ პერიოდთან შედარებით. მან აგრეთვე აღ- 
ნიშნა ადამიანთა პირადი კავშირურთიერთობისა 

ღა. კონტაქტების დარგში მიღწეული წარმატე- 
ანი, 
დაახასიათა რა პროექტი რომელიც გუშინ- 

დელ სხდომაზე შეიტანა საფრანგეთის დელეგა- 
ციამ, მოლოტოვმა განაცხადა, რომ ეს პროექტი 

      

  

ული | ლოტოვმა აღნიშნა, პროექტი  შ იც 

  

ს. შეეტთებული სამეფოს, სსრ ჰავშიტისა ლა ამეტიპის | 
შეეტთებული შჭაჭების საბატეო საქმეთა მინისჭიების ჟენევის... · 

  

ი სარიღეანი ლ. შეეღება ბელი: შეეწყოს ' 
აზრთა შეთანხმებას. ამასთანავე, როგ. 

   ') სშეძ( ვს მიზ: 1 
შეუწონელ წინადადებებს, რომლებიც არსები- 
თად შეადგენს მხოლოდ შესაბამის სახელმწიფო- 1 
თა კომპეტენციას ღა რომლებიც შეიძლება გაე 

დაინტერესებულმა მხა- 1 _ 
რეებმა. MI 

შემდეგ მოლოტოვმა განაცხადა, რომ ითვალი- | „, 
სწინებს რა წინადადებებს, რომლებიც საფრან- '. 

ნიხილონ უშუალოდ 

გეთის დელეგაციამ წარადგინა, საბჭოთა დელე-' 
გაციას თათბირის განსაზილველად შემოაქვს წი- 

ნადადების სახეშეცვლილი პროექტი. ამ პროექ-. 
ტში ნათქვამია: 

. წ აღნიშნავს, რომ ჯერ კიდევ არ არის მ 
ს "შეთანხმება ისეთ ძირითად საკითხებზე, როგო- 

“| რიც არის ევროპის ტშიშროების უზრუნველყო- 
ის 

  

“
 |
 

“I ბის ხელშეკრულებით სახელმწიფოთა მიერ ნა- 

კისრ ვალდებულებათა შესრულება. 
6. არის ვე სრული თანხმობა, რომ ევ- 

| როპის უშიშროების ხელშეკრულებით ნაკისრი 
"1 ცალდებულებანი არ. შეეხებოდნენ სახელმწიფო- 

თა ინდივიდუალური ან კოლექტიური თავდაც- 
_ | ვის უცილობელ უფლებებს. 

, თათბირის ყველა მონაწილე 

იღწეული 
ამასთან ე. 

"ფა სახელმწიფოთა შორის თანამშ 
განმტკიცების საფუძველზე, გერმანიის პრობ-   

     

     ლემის გადაწყვეტა და გერმანიის ერთიანობის 
აღდგენა. 

თათბირის ყველა მონაწილემ გამოიჩინა მის- 
წრაფება განაგრძონ ღონისძიებან,V, რომელთა 
მიზანია ასეთი შეთანხმების მიღწევა“. 

მას შემდეგ, რაც ვ. მ. მოლოტოვმა. ეს წინა– 
დადება შეიტანა, ჯგ დალესმა განაცხადა, 
საჭიროა ეს წინადადება შესწავლილ იქნას, რა- 
თა მას დავუბრუნდეთ შემდეგ სხდომაზე, როცა 
მინისტრები განიხილავენ შესაძლებელ კომუნი- 
კეს საგარეო საქმეთა მინისტრების თათბირის 
შესახებ. . 

ა. პიწე მიემხრო ამ წინადადებას. 3. მაკმილან- 
მაც განაცხადა, რომ ესოდენ დიდმნიშვნელოვან   

თა. მინისზრების თ პთბირი ჟენემპში... 
| თა უზრუნველყოფილ იქნას ევროპის უშიშროე- 

          

დააეენეს გე აა ერი III) ე: 
ნენ დახურულ სხღომაბე „იმისათვის, რომ 

გაერკვიონ იმ მუშაობაში, რომელიც ჯერ კ” 

დევ უნდა შეასრულონ“. ყ- 

რის ზ ეს წინადადება მიღებულ იქნა, ემდე 
მინისტრები შეიკრიბნენ სხდომაზე ვიწრო შემა- 

დგენლობით. 
გუშინდელი სხდომის მსვლელობაში სსრ კავ- 

შირის დელეგაციამ თათბირის განსახილველად 

შეიტანა აგრეთვე პროექტი ოთხი საგარეო საქ- 

მეთა მინისტრის განაცხადებისა 

საკითხზე. 
განიარაღები“ 

ოთხი საგა#ტეო საქმეთა მინისჭტის განსხამება განიპტძღების საკითხზე 
1 (სს6 კავშირის ლელეგაციის წინალალება) 

ხ ვანელობენ რა მისწრაფებით ხელი შეუწყონ საერთაშო. 
მმეავვნა იიაან-ა! შენელებას, სახელმწიფოთა მორის ნდობის 
განმტკიცებას, ომის საფრთხის თავიდან აცილებას და შეიარაღების 

ტვირთის შემსუბუქებას, კუს 
საბჭოთა კავშირის, ამერიკის შეერთებული შტატების, შეერთე- 

ბული სამეფოსა და საფრანგეთის რესპუბლიკის საგარეო საქმეთა 
მანისტრები წინანდებურადვე დარწმუნებული არიან, რომ, საჭიროა 
განაგრძონ მისწრაფება შ ში 
პროგრამის შესახებ, რომელიც ხელს შმეუწ!: 
მშვიდობასა ღა უშიშროებას, აგრეთვე შეიარაღების საჭიროები- 
სათვის მსოფლიოს ადამიანთა დღა ეკონომიური რესურსების რაც 

შეიძლება ნაკლებ ხარჯვას. ; 
მათმა განხილვამ ცხადყო, რომ არსებობს შეთანხმება ამ მიზნის 

შესახებ და რომ ზოგიერთ დიდმნიშვნე ლოვან საკითხში, რომლე- 

ბიც ეხება შეიარაღების შემცირებასა და ატომური იარაღის აკრ- 
ძალვას, მათ შორის ეფექტიანი კონტროლის დაწესების საჭიროე- 
ბას, ოთხი სახელმწიფოს პოზიციები დაახლოვდნენ, რაც შეეხება 
იმ საკითხებს, რომლებზეც ჯერ მიღწეული არ არის შეთანხმება, 
მინისტრები დათა რომ ოთხი სახელმწიფო სხვა დაინტერე- 
სებულ სახელმწიფოებთან მიიღებს ღონისძიებებს, რათა 

აღმოფხვრან არსებული უთანხმოება და, ამრიგად, შეიმუშაონ განი. 
არაღების მათთვის მისაღები სისტემა, რომელიც. შეიცავდეს ყველა 
მარტალელიბ ას 'შეიარაღებული ძალების შებცირებას ეფექტიანი 
გარანტიებ ესებით. 

ამავე დროს მინისტრები დათანხმდნენ, რომ სახელმწიფოთა მიერ 
იმ განიარაღების ვალდებულებათა შესრულებისაღმი კონტროლის 

  

მ შესწავლა, რომელიც ამჟამად სხვაღასხვა ქვეყანა" 
სეი მიზნად უნდა ისახავდეს განიარაღების პრობლეჩის 

"მოწესრიგების გაადვილებას. 
მინისტრები დაეთანხმნენ იმას, რომ ამასთან დაკავშირებით საჭი- 

როა მთავრობათა მეთაურების დირექტივის შესაბამისად განაგრძონ 

უწინარეს, ყოვლისა იმ დებულებათა განხილვა, რომლებსაც შეი- 
ფა, 

ა) სსრ "კავშირის ამა წლის 10 მაისისა და 21 ივლისის წინადა. 
დებანი შეიარაღების მემცირების, ატომური დარაღის აკრძალვის“ 

და ახალი ომის საფრთხის , თავიდან აცილების საკითხებზე, 
ბ) ამერიკის შეერთებული შტატების პრეზიდენტის 21 ივლინის 

წინადადება აეროფოტოგადაღების ღა სამხედრო ინფორმაციის 
გაცვლის შესახებ, სიაა რე 

გ) დიდი ბრიტანეთის მთავრობის წინადადებაი განიარაღების 
საკითხზე, რომლებიც შემოტანილია 21 ივლისსა და 29 აგვისტოს, და 

დ) საფრანგეთის მთავრობის წინადადება განიარაღებისადმი ფი- 
ხ კონტროლისა და იმის შესახებ, რომ შექმნილი თავისუფა- 

ლი რესურსები მოხმარდეს მშვიდობიან მიზნებს, 
მინისტრები აგრეთვე ადასტურებენ, რომ გამოირკვა სრული ერთ. 

სულოვნება იმის შესაზებ რომ ოთხი სახელმწიფო, მათი მთავრო- 

ბათა მეთაურების განცხადებათა შესაბამისად, თავიანთ ურთიერ. 

თობაში თავს შეიკავებს შეიარაღებული ძალის გამოყენებისაგან. და 
ეცდება იმას, რომ უთანხმოებანი, რომლებიც არსებობენ ან შეიძ 

ლება წამოიჭრას მათ შორის, მშვიდობიანი ტზით გადაიჭრას, 
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შემდეგი სხდომა წელობენ რა მშვიდობის განმტკიცების, 
იე. შექმაისა და თანამშრომლობის განვითარების 

ინტერესებით, საგარეო საქმეთა მინისტრებმა, სსრ კავშირის, ამე– 
რიკის შეერთებული შტატების, საფრანგეთის რესპუბლიკის, შეერ- 
თებული სვვოი ი მთავრობათა 
ბამისად, ა, „ღონისძ 

ბანი თიანებული ერების ორგანიზაციის ორგანოებსა და 
დიტა ოს რომელთა მეოხებით შეიძლება (ა) თანდათა- 

ბით მოისპოს ბარიერები, რომლებიც ხელს უშლიან თავისუფალ 
ურთიერთობას დღა მშვიდობიან ვაჭრობას ხალხებს შორის, და (ბ) 

განხორციელდეს თავისუფალი კონტაქტები ღა კავშირურთიერთობა, 
რაც ურთიერთხელსაყრელია დაინტერესებული ქვეყნებისა და ხალ- 
ხებისათვის“. : 

MM გთვვვენრრუენ ებ მელს 'და ლდ. აქვთ რა 
დი მნიშვნელობა ლ ' ელთა ავლა. დაევალა 

ექსპერტთა კომცტეტს, ოთხი სახელმწიფოს საჭირო საქმეთა, მინძს- 
ტრები შეთანხმდნენ წინადაღებთ მიმართონ” მათს შესაბამის 

ცწთა რობებს: ს ' ს 

– შექმნა მწ ქიდობიძიე ვაჭრობის განვათაბებისალვის ხელი. 
ტელი პირობები, და ამ მიზნით განახორციელონ ღონისძიებანი, 
რათა აღმოიფხვრას არსებული დაბრკოლებაი და. შეზღუდვები 
აღმოსავლეთსა და დასავლეთს შორის ვაჭრობის დარგში იმ მიზნით, 
რომ კომერსანტებსა და სავაჭრო ორგანიზაციებს უფრო ფართოდ 

შეეძლოთ გამოიყენონ შესაძლებლობანი, რომლებსაც მათ აძლევს 
გაცვლა აღმოსავლეთსა და დასავლეთს შორის, 
-–გჯ იელონ მათზე დამოკიდებული ღონისძიებანი, რათა ხელი 

შეუწყონ ყველა ქვეყნის სავაჭრო გემების შეუფერხებელ მიმოსვ- 
ლას საერთაშორისო მნიშვნელობის საზღვაო სრუტეებსა და არხებში 

და აღკვეთონ შეზღუდვები, რომლებიც ამჟამად არსებობს ზოგიერთ .. 
L სსელმწ თან საზღვაო მიმოსვლის ' დარგში. მესამეა 

– ხელი შეუწყონ წიგნების, გაზეთების, მეცნიურული ჟურნალე- · 

ორგანიზაციებს შორის, 
ს) როგორც პროფესორებისა და სტუღენტებას, ისე ლექტორე- 

ბის გაცვლა, 
“' 1) სპორტსმენებისა ღა სპორტული კოლექტივების გაცვლა, 

თ) მრეწველობის, სოფლის მეურნეობისა ღა ვაჭრობის წოღვაწე- | 

ძ) გაცელა პროფესიულ, მეცნიერულ, ტუჭნიკურ და არტისტულ. 

წ) როგორც კოლექტიური, ისე ინდივიდუალური ტურიზმის გან- · 
ოთხ მთავრობას, 

ბის მიზნით, შეუძლია განსაზღვროს, თუ საჭირო იქნა, ამ ტაცვლის 
ხერხები, გაცვლა უნდა ხდებოდეს ხელშეკრულების დამდები ყვეყ- 

ს ხეახათა. იერთსასარგებლოდ უაღრესად ობიექტურ და ქმედით 

C. ოთხი სახელმწიფოს საგარეო საქმეთა მინისტრებს მიაჩნიათ, 
რომ არის მთელი რიგი კონკრეტული საკითხები, რომლებიც შე- 
ეხება აღმოსავლეთსა და დასავლეთს შორის კონტაქტების განვი- 

„ თარებას, რომლებიც ურღა განიხილონ უშუალოდ დაინტერესე- ' 
ბულმა ქვეყნებმა შესაბამის სახელმწიფოთა ინტერესებისა და უფ- 
ლებრივი გათვალისწინებით. 

0. მთავრობათა მეთაურების დირექტივის შესაბამისად 
სახელმწიფოს საგარეო საქმეთა მინისტრები აცხადებენ, რომ სა- 
სურველია გათვალისწინებულ იქნას ის წვლილი, რომლის შეტანაც. 
გაერთიანებული ერების ორგანიზაციის ორგანოებსა და დაწესებუ- 
ლებებს „შეუძლიათ, გაერთიანებული ერების ორგანიზაციის წეს- დების პრინციპების შესაბამისად, ამ თათბირის მიერ · განხილულ 
ღონისძიებათა გამოყენების დროს, · 

ოთხ მინისტრს საჭიროდ მიაჩნია, რომ საერთაშორისო! სპეცია. 
: ლ“ზებულ ორგანიზაციებში (შრომის საერთაშორისო "ორგანიზაცია, 

დ«უნესკო, ჯანმრთელობის დაცვის · საკითხთა მსოფლიო. ორგანი 
ზაცია, ელექტროკავშირგაბბულობის საერთაშორისო კავშირი. და. · 

არსებული კონტაქტების შემდგომი განვითარე- 

ოთხი 

ბის, ღოკუმენტალური და სხვა ფილმების, აგრეთვე რადიოგადაცე- სხვ.) მონაწილეობა მიიღოს ყველა. სახელმწიფომ, რომელსაც სურს ტბის გაცვლას, იმ შეთანხმებათა შესაბამისად, რომლებსაც შეიძ. 8% 20 სოოგანიზაციენმა, ლება ექნეთ ორმხრივი ან მრავალმხრივი ხასიათი. : ... 
ს. ოთხი სახელმწიფოს საგარეო საქმეთა მინისტრები ფიქრობენ, 

რომ სასურველია გაადვილდეს და გაფართოვდეს აასრფლებ. 
და დასავლეთს შორის ურთიერთობა შემღეგ დღარგებ 

8) კულტურული გაცვლა, კერძოდ, საგამომცემლო საქმის დარგში, 
აგრეთვე 
გაცვლა, ! 

ლეობა საერთაშორისო კონგრეს 

· დელეგაციების,, გამოფენების» და სხვ. 

ს) მეცნიერული და ა გაცვლა, მეცნიერთა მონაწი- 

და ჰ. მაკმილანი,   ბას, რ 
ამით დამთავრდა დილის სხდომ 

ოცი წუთის შესვენების შემდეგ გამოვიდნენ ჯ. დალესი, ა, პინე 

: მათ უპასუხა ვ, მ. მოლოტოვმა, 7 წ ვ. მ. მოლოტოვის, გამოსვლის შემდეგ გაიმართა აზრთა გ. 
რომლის დროსაც ღასავლეთის სამი სახელმწიფოს 
კვლავ დაადასტურეს, რომ ისინი უარყოფით 

ომელიც დღეს საბჭოთა 

' 

მინისტრებმა 
აკიდებიან წ, “ 

დელეგაციამ შეიტანა. თი ი 

15 ნოექემგრის წაის სხდომა 
შენევა, 16 ნოემბერი. (საკდესი. გუშინ 

დღის სხდომაზე, რომელიც მიეძღვნა ევროპის 
უშიშროებისა და გერმანიის საკითხ, განცხა- 
ება გერმანიაში უცხოეთის ჯარების შემცირე- 

ბაზე პირველმა გააკეთა ვ. მ. მოლოტოვმა. მოა– 

გონა რა თათბირს, რომ საბჭოთა დელეგაციამ 
შეიტანა წინადადება გერმანიიდან სამი თვის ვა– 
ღაძბი უცხოეთის ჯარების გაყვანის შესახებ, 
გარდა განსაზღვრული კონტინგენტებისა, ხოლო 

ამ წინადადების უარყოფის შემდეგ 9 ნოემბერს 
წინადადება წამოაყენა შეთანხმებულიყვნენ( ამ 
ჯარების 50 პროცენტით შემცირებისა და ამავე. 
ღროს გაყვანილი ჯარების რაოდენობით ოთხი 
სახელმწიფოს შეიარაღებული ძალების შემცი- 
გების შესნე8. საბჭოთა დელეგაციის მეთაურ- 

გასმით აღნიშნა, რომ ასეთი ღონისძიება 

გამომდინარეობს დირექტივებიდან და ხელს უწ- 
ყობს ევროპის უშიშროებისა ღა გერმანიის სა- 
კითხის გადაჭრას, განიარაღების საკითხის გა- 
დაჭრას. ვ. მ, მოლოტოვმა თათბირს მოაგონა, 
რომ საბჭოთა დელეგაციამ წინადადება შეიტანა 
პერანსედწენ გერმანიის. დემოკრატიულ რეს- 

"უბლიკასთან და გერმანიის ფედერალურ რეს- 
პუბლიკასთან შეთანხმებით, მათ შეიარაღებულ 
ფორმირებათა რაოდენობის შეზღუდვაზე. 

საბჭოთა დელეგაცია, თქვა ვ. მ. მოლოტოვმა, 

ამ წინადადებას განსაკუთრებით იმიტომ ანი- 
პებს დიდ მნიშვნელობას, რომ მას მოჰყვება 
ორი გერმანული სახელმწიფოს ურთიერთობაში 
ეჭვიანობის მოსპობა და, მაშასადამე, ეს ხელს 
უწყობს მათ შორის ურთიერთგაგებისა და თა- 
ნამშრომლობის დამყარებას, 

2. დალესმა განაცხადა, რომ ამერიკის შეერ- 
თებული შტატების დელეგაცია მზად არ არის 
განიხილოს საბჭოთა წინადადება, სანამ, როგორც 

-ბ9 ამტკიცებდა, საბჭოთა დელეგაცია „კვლავ 
უარს იტყვის“ თავისუფალი არჩევნების საშუა- 
ლებით გერმანიის გაერთიანების, საკითხის გან- 
ხილვაზე, : 

». პინემ განაცხადა, რომ საფრანგეთის ღელე- 
ბაციის პოზიცია დღის წესრიგის პირველ პუნქ- 
ტზი უცვლელი რჩება. 

ბ. მაკმილანმა განაცხადა, რომ, მისი აზრით, 
:2 ოთა დელეგაციის წინადადებას დამოკიდე- 
ულება არა აქვს თათბირის მუშაობასთან და 

მწინააღმდეგება მთავრობათა მეთაურების დი- 
აქტივების შინაარსსა და ფორმას. 
შემდეგ ევროპაში არსებულ სახელმწიფოთა 

სააბუფებებს შორის ხელშეკრულების შესახებ 
აბჭოთა წინადადებაზე ილაპარაკა ვ. მ. მოლო- 
ტოვმა. საბჭოთა დელეგაციის მეთაურმა აღნიშ- 
ა, რომ სასურველია დაიდოს ხელშეკრულება 

ერთი მხრივ ჩრდილოეთ ატლანტიკის პაქტისა 
და დასავლეთ ევროპის კავშირის მონაწილეთა 
84 მეორე მხრივ ვარშავის ხელშეკრულების მო- 

აწილეთა შორის, რამდენადაც ჯერ კიდევ მიღ- 
მული არ არის შეთანხმება ევროპის კოლე1-   ტიური უშიშროების სისტემის შექმნის შესახებ. 

  

გაიხსენა რა შინაარსი ხელშეკრულების პროექ- 
ტისა, რომელიც ითვალისწინებს, კერძოდ, ვალ– 
დებულებას თავი შეიკავონ ერთმანეთთან ურ- 
თიერთობაში ძალის გამოყენებისაგან ან მისი 
გამოყენების მუქარისაგან და ყველა სადავო სა- 

კითხი მშვიდობიანი გზით გადაჭრან, ვ, მ. მო- 
ლოტოვმა აღნიშნა, რომ წინადადება ხელშეკ- 
რულების დადების შესახებ ემყარება რეალური 
ვითარების გათვალისწინება, აღმოსავლეთსა 
ღა დასავლეთს შორის დაძაბულობის შენელე- 
ბის იდეას. 

%. დალესმა "განაცხადა, რომ ამერიკის შეერ- 
თებული შტატები წევრია გაერთიანებული ერე–- 
ბის ორგანიზაციისა, რომლის წესდება ითვალის- 
წინებს იმ ვალდებულებებს, რომლებზეც ლაპა- 
რაკია ხელშეკრულებისს პროექტში. ამერიკის 
შეერთებული შტატები, თქვა დალესმა, აპირე- 
ბენ ლოიალურად შეასრულონ წესდღებიდან გა- 
მომდინარე ვალდებულებან,ი მაგრამ მზად არ 
არიან დადონ რაიმე სხვა ხელმეკრულება საბ- 
ჭოთა კავშირთან უშიშროების შესახებ, რაც არ 
ითვალისწინებდეს მჭიდრო კავშირის არსებობას 

გერმანიის გაერთიანებასა და ევროპის უშიშ- 
როების პრობლემას შორის, 

ა. პინემაც განაცხადა, რომ საბჭოთა წინადა- 
დება არ ითვალისწინებს კავშირს გერმანიის 
გაერთიანებასა. და უშიშროების უზრუნველყო- 
ფას შორის, იგი, თქვა მან, აგრეთვე ახალს არა- 

ფერს იძლევა გაერთიანებული ერების ორგანი- 
ზაციის წესდებასთან შედარებით. 

ჰ. მაკმილანმა თქვა, რომ დასავლეთის სახელ- 
მწიფოები ვერ მიიღებენ ხელშეკრულებას უში- 
შროების შესახებ, რომელიც ღამყარებული იქ- 
ნებოდა გერმანიის გაყოფის შენარჩუნებაზე. 
მან აღნიშნა, რომ ვალდებულება. სავანა იად ებთ 
შეიარაღებული ძალის გამოყენებისაგან შეტანი- 
დ დ აიიიანენული ერების ორგანიზაციის 
წესდებაში, აგრეთვე ჩრდილოეთ ატლანტიკის 

ხელშეკრულებაში. 
უპასუხა რა სამი სახელმწიფოს მინისტრების 

მოსაზრებებს, ვ. მ. მოლოტოვმა დააღასტურა, 

რომ ისინი უარს ამბობენ წინადადებებზე, რომ- 

ლებიც ითვალისწინებენ გერმანიიდან” უცხოე- 

თის ჯარების გამოყვანას ან მათს შემცირებას 

და ევროპის სახელმწიფოთა დაჯგუფებებს შო- 

რის ხელშეკრულების დადებას. ამასთან ერთად 

მან ცხადყო იმ მტკიცებათა ულოგიკობა, თით- 

ქოს ზედმეტი იყოს ხელშეკრულებაში იმ ვალ– 

დებულებათა გამეორება, რომლებსაც გაერთია- 

ნებული ერების ორგანიზაციის წესღება შეი- 

ცავს. კერძოდ, გაიხსენა მან, ჰ. მაკმილანმა განა– 

ცხადა, რომ ვალდებულება – ა გამოიყენონ 

ძალა –– შეტანილია ჩრდილოეთ ატლანტიკის 
ხელშეკრულებაში; თუ ასეა, მაშინ” რატომლა 

არის ზედმეტი ამავე ვალდებულების შეტანა 

წარმოდგენილ ზელშეკრულებაში? 
” გვეუბნებიან, განაგრძო ვ. მ. მოლოტოქემა, 

ჩვენ ან უნდა მივიღოთ სამი სახელმწიფოს 28 

+ 

  
  

ოქტომბერს შემოტანილი პროექტი, ან არაფე- 
რი არ უნდა მივიღოთ ევროპის უშიშროების 
განსამტკიცებლადო. ილაპარაკა. რა დასავლეთის 
სახელმწიფოთა დელეგაციების მიერ შეტანილ 
ხელშეკრულების პროექტზე, ვ. მ. მოლოტოვმა აღნიშნა, რომ ასეთი ხელშეკრულების რეალუ- 
რი აზრი სრულიადაც არ არის ევროპის უშიმ- 
როების უზრუნველყოფა, არამედ არის მთელი 
გერმანიის რემილიტარიზაცია და მისი ჩაბმა და– 
სავლეთის სახელმწიფოთა სამხედრო დაჯგუფე- 
ბაში. ამიტომ ეს პროექტი ვერ გახდება შეთან- 
ხმების ბაზა და უკვე მხოლოდ ამიტომ იგი არ 
შეესაბამება მთავრობათა მეთაურების დირექ- 
ტივას და ჟენევის თათბირის სულისკვეთებას. 

მას შემდეგ, რაც ვ. მ. მოლოტოვმა თავისი 
სიტყვა დაამთავრა, დასავლეთის სახელმწიფოთა 
მინისტრებმა განაცხადეს, რომ მათ აღარ აქვთ 
შენიშვნები დღის წესრიგის პირველ პუნქტზე. 

ვ. მ. მოლოტოვმა განაცხადა, რომ მეტად სა- 
სარგებლო იქნებოდა გაგვეკეთებინა დღის წეს- 
რიგის პირველ. პუნქტზე დისკუსიის ერთგვარი 
შეჯამება, 

თათბირის განსახილველად მან შეიტანა 
პროექტი საბჭოთა დელეგაციის წინადადებისა 
დღის წესრიგის. პირველ პუნქტზე. პროექტში 
ნათქვამია: 

„სსრ კავშირის, ამერიკის შეერთებული შტა- 
ტების, დიდი ბრიტანეთისა და საფრანგეთის სა- 
გარეო საქმეთა მინისტრები ადასტურებენ, რომ, 
თუმცა დღის წესრიგის პირველ პუნქტზე –- ევ- როპის უშიშროებისა და გერმაწიის საკითხზე-– 
აზრთა გაზიარების შედეგად ჯერ კიდევ არ მო- 
ხერხდა საჭირო შეთანხმების მიღწევა, მიუხე- 
დავად ამისა, გამოირკვა პოზიციების დამთხვევა 
მთელ რიგ დიდმნიშვნელოვან საკითხებში, რომ- 
ლებიც ევროპის უშიშროებას შეეხება, სახელ- 
დობრ: ? დ 

1. თათბირის ყველა მონაწილე იმას ემხრობა, 
რომ ხელშეკრულებაში ევროპის. უშიშროების 
შესახებ გათვალისწინებული იყოს, რომ მისი 
მონაწილენი უარს ამბობენ ძალის გამოყენებაზე 
ერთმანეთთან ურთიერთობაში. 

2. მიღწეულია თანხმობა, რომ ევროპის უშიშ- 
როების ხელშეკრულების ვალდებულებანი უნ- 
და ითვალისწინებდნენ ერთობლივ ღონისძიე- 
ბებს, რათა წინააღმდეგობა გაუწიონ ევროპაში 
შესაძლო აგრესიას. 

3. მიღწეულია აგრეთვე თანხმობა, რომ ხელ- 
შეკრულების მონაწილე სახელმწიფოებმა დახმა- 
რება არ გაუწიონ აგრესორს. 

4. აღიარებულია, რომ საჭიროა დაწესდეს 
აღმოსავლეთსა და დასავლეთს შორის ზონა, რო- 
მლის ტერიტორიაზე განხორციელდება სათანა- 
დო სახელმწიფოთა შეიარაღებული ძალების 
ზღვრულ დონეთ„ დადგენის ღონისძიებანი, 
ამასთანავე დაწესდება სათაწადო ინსპექცია. 

5. აღიარებულია, რომ საჭიროა ხელშეკრულე- 
ბის მონაწილეთა ურთიერთ კონსულტაცია, რა- 

შენევა, 16 ნოემბერი. რაკღესის სპეც. 
კორ). დღეს საგარეო საქმეთა მინისტრები შეი- 
კრიბნენ დილის 11 საათსა და 30 წუთზე თა- 
ვიანთ მეთექვსმეტე სხდომაზე, რათა განეხილათ 
საბჭოთა დელეგაციის წინადადება. დღის წესრი- 
ბის პირველ პუნქტზე –- ევროპის უშიშროები- 
სა ღა გერმანიის საკითხზე რომელიც ”შეტა- 
"ნილ იქნა გუშინ დღის სხდომაზე. 

დღევანდელ სხდომას თავმჯდომარეობდა ვ. მ. 
მოლოტოვი. განსახილველ საკითხზე პირველი 
გამოვიდა ჯგ. დალესი. 

გუშინ, თქვა მან, საბპოთა დელეგაციამ შე- 
"მოიტანა წინადადება იმის შესახებ, რომ ოთხი 
სახელმწიფოს საგარეო საქმეთ მინისტრებმა 
აღნიშნონ პოზიციებს თანადამთხვევა მთელ 

“რიგ დიდმნიშვნელოვან საკითხებზე, რომლებიც 

ევროპის უშიშროებას ეხება. მე არ უგულებელ- 
ვყოფ იმ ფაქტს, რომ გამოვლინდა ერთგვარი პა- 

| რალელიზმი ჩვენს აზროვნებაში ამ საკითხებზე, 
| და არ ვამცირებ ამ ფაქტის მნიშვნელობას. მე 
| პირველმა მივაქციე ყურადღება პოზიციების ამ 

თანადამთხვევას, როცა ანალზს ვუკეთებდი 
“| იმ საერთო ელემენტებს, რომლებიც იყო დასავ- 

1 ლეთის სახელმწიფოთა წინადადებებში და საბ- 
ჭოთა კავშირის მეორე წინადადებაში მაგრამ 

უნდა აღვნიშნო, რომ ეს გავაკეთე მანამდე, სა- 
ნამ საბჭოთა, კავშირი მთლიანად ჩამოაყალიბებ- 
და თავის პოზიციას გერმანიის გაერთიანების 
საკითხზე. განსხვავება ჩვენს · შეხედულებებში 
უშიშროების საკითხზე, განსაკუთრებით იმაში, 
რაც შეეხება გერმანიას, ნატოსა და ბრიუსელის 
ხელშეკრულებას, გვიჩვენებს, რომ ჩვენს შორის 
ჯერ გიდევ არის მნიშვნელოვანი“ უთანხმოება 

არსებითს საკითხებზე. 
Xჯ. დალესმა გამოთქვა შიში, რომ საბჭოთა 

წინადადებას შეუძლია შექმნას არასწორი შთა- 
ბეჭდილება, რამდენადაც მასში არ არის საკ- 
მაოდ ასახული დასავლეთის სახელმწიფოების 
აზრი იმის შესახებ, რომ გერმანიის გაყოფის 
პირობებში არ შეიძლება არსებობდეს უშიშ- 

საზო 
ჟენევა, 17 ნწოემბერი. რაკღესის სპეც. 

კორ). გუშინ ვ. მ. მოლოტოვის თავმჯდომარე– 
ობით გაიმართა საფრანგეთის, ინგლისის, საბ. 

ქოთა კავშირისა ღა ანერიკის წეერთებული 
შტატების საგარეო საქმეთს მინისტრების 
თათბირის საბოლოო სხდომა, ს 

მინისტრებმა 'შეათანხმეს ტექსტი კომუნი. 

კესი თათბირის მუშაობის შესახებ. 
შეზდეგ საბოლოო ' განცხადებები ' გააკეთეს 

%.. დალესმა, ა. პინემ, ჰ. მაკნილანმა. და გ. მ. 

ძოლოტოვმა. 
შეეხო რა დღის წესრიგის პირველი ბუნქ. 

ტის –- ევროპის უშიშროებისა და გერმანიის 
საკითხის. განხილვის შედეგებს “+. ღალესმა 

თქვა, რომ დასავლეთის სამმა სახელმწიფომ 
შეიტანა წინადადებანი ევროპის უშიზროებისა 
ღა გერმანიის გაერთიანების საკითხებზე, ესე 
იგი ორ პრობლემაზე, რომელის შესახებ მთავ. 
რობათა მეთაურები შეთანხმდნენ, რომ “ისინი 

განუყრელად დაკავშირებულია ერთიმეორეს- 
თან. მან აღნიშნა, რომ ამ წინადადებებში 

გათვალისწინებული იყო განსაკუთრებული გა. 
ები და დამცველი ღონისძიებანი, რათა 

საბჭოთა კავშირი უზრუნველყოფილი იყოს «მ 
შემთხვევაში, თუ გერმანია მოისურვებს შეუ. 
ერთდეს ჩრდილოეთ ატლანტიკის ხელშეკრუ- 
ლებას ან ბრიუსელის ხელშეკრულებას. 

მაგრამ, ამტკიცებდა შემდეგ დალესი, საბ. 
ჭოთა კავშირმა თითქოს არ 
თარ ცდას, რომ დაახლოებოდა დასავლეთის 

სახელმწიფოებს გერმანიის გაერთიანების სა. 

კითხში, რათა შეესრულებინა დირექტივის «ის 
ნაწილი, რომელიც მოითხოვს გერმანიის გა- 

ერთიაანებას თავისუფალი არჩევნების გზით, 

შეეხო რა დღის წესრიგის მეორე საკითხს 
“- განიარაღების საკითხს, –- ჯ. დალესმა 
თქვა, რომ ამ საკითხის გადა ძირი. 
თადი პასუხისმგებლობა დაკისრებული ჰქონ 
ღა არა საგარეო საქმეთა მიწისტრების თათ- 
ბირს, არამედ გაერთიანებულა ერების ორგა. 
ნიზაციის განიარაღების კომისიის ქვეკომი. 

ტეტს. მიუხედავად ამისა, თქვა X. დალესმა, 
მე მიმაჩნია, რომ ჩვენ მიერ განიარაღების სა- 
კითხის განხილვა სასარგებლო, იყო. 

საბჭოთა კავშირმა, განაგრძო ». დალესმა, 

შემოიტანა წინადადება, რომ დაგვედო საქვეყ- 
წო აღთქმა –-- არ ვაწარმოოთ ატომური ომი. 
ჩვენ აღვნიშნეთ რომ აქ წარმოდგენილმა 

ოთხმა სახელმწიფომ და მსოფლიოს ყველა 
ხალხის უმრავლესობამ უამისოდაც , იკისრა 
ვალდებულება არ აწარმოოს არავითარი ომი, 

რომელაც აკრძალულია გაერთიანებული ერე- 
ბის ორგანიზაციის წესდებით, ამიტომ როცა 
საქმე ეხება ატომურ იარაღს ან ყოველ სხვა 

, ძირითადი ამოცანა ის არის, რომ გა-   
    

   

  

  

როება, აგრეთვე დასავლეთის სახელმწიფოების 
აზრი, რომ მათი საკუთარი უშიშროებისათვის 
და სხვა ქვეყნების უშიშროებისათვის დიდი მნი- 
შვნელობა აქვს ისეთ ორგანიზაციებს, როგორიც 

არიან ნატო და ბრიუსელის ხელშეკრულება. 
ჯ. დალესმა ამას დაუმატა, რომ ძნელი და შეი- 

ძლება შეუძლებელიც იქნება, რომ მოკლე 
დროში, რომელიც მინისტრეს„ დარჩათ, მათ 

შეათანხმონ იმ პუნქტების ზუსტი ფორმულირე- 

ბა, რომელთა გამო ნამდვილდ გამოვლინდა, 

როგორც ნათქვამია საბჭოთა წინადადებაში, პო- 
ზიციების ერთგვარი თანადამთხვევა, ამასთან 

დაკავშირებით ჯ. დალესმა აღნიშნა, რომ საკმა- 
რისია დავკმაყოფილდეთ სხდომათა არსებული 

ოქმებით. 
შემდეგ მოკლე განცხადება გააკეთა” ა. პინემ, 

მან განაცხადა, რომ ევროპის უშიშროების სა- 

კითხმი თვალსაზრისთა თანადამთხვევა, რაზეც 

ლაპარაკია საბპოთ.ს წინადადებაშიV წმინდა 

ფორმალური და მოჩვენებითია. მხოლოდ მაშინ, 

როცა ჩვენ შევთანხმდებით იმ · მიზნებისადმი 

საერთო მიდგომის შესახებ, რომელთა მიღწევას 
უნდა ვეცადოთ, თვალსაზრისთა ამ თანადამთხვე– 

ვას მიეცემა რაღაც აზრი და საშუალებას მოგე- 
ცემს ვაწარმოოთ კონსტრუქციული მუშაობა. 

ბჭ. მაკმილანმა თქვა, რომ არ შეუძლია რაიმე 

დაუმატოს ბ-ნ დალესისა და ბ-ნ პინეს განცხა- 

დებებს, რომლებსაც ინგლისის მთავრობა. სავ– 

სებით ეთანხმება, 

ვ. მ. მოლოტოვმა განაცხადა, რომ საბჭოთა 

დელეგაციას არ სჭირდება დაწვრილებით შეე- 
ხოს იმ. დოკუმენტს, რომელიც. წარმოდგენილია 

თათბირის განსახილველად. 

ბ-ნმა დალესმა თქვა, განაცხადა ვ. მ. მოლო- 

ტოვმა, რომ ამ დოკუმენტში აღნიშნულია. რო- 

გორც ოთხი სახელმწიფოს პოზიციების მსგავსე- 

ბის პუნქტები, ისე ის დიდმნიშვნელოვანი სა– 

კითხები, რომლებზეც უთანხმოება რჩება. 

ეს სავსებით სწორია. არავინ უარყოფს. იმას, 

რომ შეიძლება უკეთ ჩამოყალიბდეს 

“ '''ო” სხ 
მოვნაზოთ ზეთვალყურეობისა და კონტროლის 
მეძაადა; 

ჩვენ მიგვაჩნია, რომ ლდასავლეთას სახელ. 
ნწიფოთა თვალსაზრისი იამ საკითხში ახლა 

უკეთ არის გაგებული და რომ ოთხი საზელ. 
მწიფოს და კანადის წარმომადგენლები გაერ. 
თიანებული ერების ორგანიზაციის განიარა- 

ღების კომისიის” ქვეკომიტეტში შეძლებენ უფ. 
ხთ ეფექტიანად. იმუშაონ; ოთხი.“ მთავრობის 
მეთაურთა "გადაწყვეტილება, რომ მუშაობა 
იწარმოებს ამ ქვეკომიტეტის მეშვეობით, უც- 
ვლელი რჩება, 

შეეხო რა დღის წესრიგის მესამე პუნქტს –- 
კონტაქტების განვითარებას, –- ჯ. დალესმა 
განაცხადა, რომ ამ საკითხშიც არ შეიძლება 

აღინიშნოს შეთანზმება. მაგრამ მზე ვფიქრობ, 
რომ მიღებული ღონისძიებანი ამაო არ აღ- 
მოჩნდება, მთავრობათა მეთაურების ივლისის 
კონფერენციის დროიდან ზოგიერთი დაბრკო, 
ლება ჩვენი ურთიერთობის განვითარებაში 

არსებითად აღმოფხვრილია, , პროცესი, რომე_ 
ლიც ახლა დაიწყო, უეჭველია, გაგრძელდება. 
შესაძლოა, <გი გაგრძელდეს ნელა ლდა არა. 
თანაბრად, მაგრამ ჩვენ მიგვაჩნია, რომ არ 
შეიძლება მისი უკან მობრუნება, 

ამ კონფერენციას პქონდა თავისი დადებითი 
მზარე. ჩვენ აქ გულახდილად ვილაპარაკეთ, 
სერიოხულად განვიხილეთ საკითხები ისე, 
რომ ერთმანეთისათვის შეურაცხყოფა არ მიე: 

ვიყეზებია ჩვენი , მოლაპარაკება სრულიად 
უნაყოფო როდი ყოფილა, შეერთებული შტა. 
ტების მთავრობას და ზალხს სურთ ვგანავითა. 
5 უკეთესი ურთიერთობა საბჭოთა ხალხ. 

შეერთებულ შტატებში რომ დავბრუნდები, 
თქვა დასასრულ Xჯ. ღალესმბა, მე მოჩსენებას 

გავუკეთებ პრეზიდენტ ეიზენპაუერს. იგი უშუ- 
ალოდ აღევნებდა თვალყურს ჩვენს თათბირს, 
და მის შედეგებს შეაფასებს თავისი ვრცელი 
ცოდნის, ომისადმი სიძულვილის და სამართ. 
ლიანი და მტკიცე მშვიდობის საქმისადმა თა. 
ვისი ერთგულების ფონზე. 

დალესის შემდეგ სიტყვა აიღო ა. ბინემ. 
აღნიშნა, რა რომ ოთხი მთავრობის მეთაუ- 

რებმა ჟენევს თათბირზე მიმდინარე წლის 

ივლისში გამოაცხადეს თავიანთი წნება მშვი. 

დობისადმი და განაცხადეს რომ მტკიცედ 
აქვთ გადაწყვეტილი გამონახონ მოლაპარაკე. 
ბის საფუძველზე აღმოსავლეთსა და დასავ 
ლეთს შორის ყველა არსებული პრობლების 
გადაწყვეტა, პინემ განაცხადა, რომ ეს გადაწ- 

ყვეტილება და ნება ძალაში რჩება. 
შემდეგ იგი შეეხო თათბირის ღღის წეს 

რიგში დასპული საკითხების განხილვის” შე- 

დეგებს. 

საბჭოთა   

  

გაძმართება 16 ნოემბერს. 

16 წყოემგვიის დილის სსდომა 
წინადადება, უფრო ზუსტი დღა უფრო სრული 

გახდეს იგი საკითხის ყველა მხარის გაშუქების 

თვალსაზრისით, არის, რა თქმა უნდა, ტექნიკუ- 

რი სიძნელეებიც, მათ შორის დროის ნაკლებო- 

ბაც, იმისათვის, რომ შევათანხმოთ შესაბამისი 

ცვლილებები. მაგრამ არა გვგონია შეიძლებო- 

ღეს იმის გამართლება, რომ ტექნიკური სიძნე- 

ლეების გამო უარი თქვან ამ საკითხებზე შე- 
თანხმების მიღწევაზე. 

შეეხო რა ა. პინეს განცხადებას, ვ. მ. მოლო- 
ტოვმა თქვა: 

ბ-ნ პინეს ნათქვამი შეიძლება გავიგოთ იმ აზ- 

რით, რომ ჩვენ ჯერ კიდევ არ შევთანხმებულ- 

ვართ საერთო მიზნების შესახებ. მაგრამ, მე 

ვფიქრობ, მას დაავიწყდა მთავრობათა მეთაურე- 

ბის დირექტივები, მიღებული ჟენევის თათბირ- 

ზე ივლისში, ეს დირექტივები ასახავენ საერთო 

მიზნებს, რომელთა შესახებ შეთანხმდნენ ჩვენი 

მთავრობები, და ჩვენ ვხელმძღვანელობდით 

იმით, რომ ჩვენი წინადადება შეესაბამება. ამ 
დირექტივებს და ჟენევის სულისკვეთებას. 

ჩვენ, რა თქმა უნდა, ანგარიშს გავუწევთ. იმ 

ფაქტს, რომ ბ-6 პინეს არ მიაჩნიათ დროულად 
შეთანხმება უშიშროების საკითხებზე, თუმცა 

არის ჩვენი ოთხი სახელმწიფოს შესაბამისი შე- 

თანხმებები ჟენევის თათბირზე. 

ყველაზე გარკვევით, აღნიშნა ვ. მ. მოლოტოე- 

მა, ჩამოყალიბებული იყო ბ-ნ მაკმილანის პო- 
ზიცია. 

ყოველივე ამის გამო, თქვა დასასრულ გ. მ. 

მოლოტოვმა, საბჭოთა დელეგაციას ' 
მწუხარება გამოთქვას იმასთან დაკავშირებით, 
რომ ჩვენ ვერ“ მივაღწიეთ შეთანხმებას საბჭოთა 
დელეგაციის წინადადებაში ჩამოყალიბებულ სა- 
კითხებზე, და იღებს ცნობად განცხადებებს, 
რომლებიც აქ გააკეთეს ამ საკითხზე. 

ამის შემდეგ სხდომა ღაიზურა. მინისტრები 
საბოლოო სხდომაზე შეიკრიბებიან დღის 3 
საათზე. 

ს წმ ა 
ბინეს აზრით, საბჭოთა დელეგაციას წინა. 

დადება უშიშროების საკითხზე 

ლი არ არის იმ რეალიზმით“, 
ხელმძღვანელობდნენ დასავლეთის სახელმიწი- 
ფოები, რამდენადაც მას საფუძვლად უდევს 
ორი ძირითადი თეზისი, სახელდობრ: ჩრდი. 
ლოეთ ატლანტიკის პაქტის დარღვევა და გერ. 
მანიის გათიშვის სანქციონარება. 

შემდეგ ბინე ამტკიცებდა, რომ რეგიონალუ. 
რი ორგანიზაციები, რომლებიც უზრუნველყო. 
ფენ დასავლეთ ევროპის დაცვას, არათუ არ 
არღვევენ გაერთიანებული ერების ორგანიზა. 
ციის წესდებას,. არამედ იყენებენ ერთ-ერთ 
მის ძირითად დებულებას, და რომ ეს ორგა 
ნიზაციები არ ემუქრებიან აღმოსავლეთ ევრო. 
პის უშიშროებას, არამედ, პირიქით, ხელს 

უწყობენ უშიშროების უზრუნველყოფას ყვე- ლასათვის. შეეხო რა განიარაღები! პროზლე- 
მას, პინემ თქვა, რომ განიარაღების” ძარითა. 
დი პირობაა კონტროლის საერთაზორიძსო სის 

ტემის, დაწესება, რომელსაც შეუძლია უზრუნ. 
ველყოს თვითეული ქვეყნისათვის, რომ  სხეა 
ქვეყნები ლოიალურად შეასრულებენ თავიანთ 
ვალდებულებებს და რო8მ მის საკუთარ უში. 
შროებას საფრთხე არ შეექმნება. 

ყველასათვის მისაღები ეფექტიანი შეთან 
ხმების მიღწევის სურვილი, განაგრძო ა. ბინემ, 
აღაფრთოვანებდა საფრანგეთის დელეგაციას ჩვენი დღის წესრიგის მესამე პუნქტის გან- 
ხილვის დროსაც. ჩვენ გვსურს სულიერი და 
მატერიალური კავშირის გაფართოება საბჭოთა 
კავშირსა და ჩვენს ქვეყანას შორის, დძულე. 
ბული ვართ აღვნიშნოთ, რომ თანხმობის წი. 
ლი, რომელიც მიღწეულია ჩვენს შორის ევს. პერტთა მოლაპარაკებს მსვლელობაში, საკ– 
მარისი არ არის იმისათვის რომ გავამართ., 
ლოთ ივლისის თათბირით წარმოშობილი იმე. 
დები. საბჭოთა კავშირის უარყოფითმა პოზი. 
ცდამ იწედი გაგვიცრუა. მაგრამ. ჩვენ მტკიცედ 
გვაქვს გადაწყვეტილი კვლავ ვაკეთოთ ის, 
რაც ჩვენხეა დამოკიღებული, რათა ხელი შე 
ვუწყოთ ჩვენს შესყიდვებს საბპოთა კავშირ- 
ში და ჩვენი საქონლის მიყიდვას მისთვის და 
ამრიგად ხელი შევუწყოთ აღმოსავლეთსა და 
დასავლეთს შორის ვაჭრობის საერთო გადი- 
დებას. 

ივლისის თათბირმა, თქვა სრულ ა. პი. 
ნემ, ჩვენს ოთხ ალე თ შარი 
გიწა კონტაქტი, რომელიც ძალიან დიდი ხაწია 
შეწყვეტილი იყო. იმისათვის რომ ეს კონ_ 
ტაქტი აისახოს კონსტრუქციულ გადაწყვეტი. 
ლებებში, ურომლისოდაც შეიძლება წარმოიშ. 
ვას ერთ და მეორე მხარეს შორის გათიშეის 

(დასასრული მე-4 გვერდზე). 

ო , 
ხეუშლა 

ი მთა გონებუ- 

როზლითაც 

| 

LX



      

ოთხი სახელმწიფოს საგარეო საქმეთა 
მინისზრების თათბირი ჟენევაში 

(დასასრული) 

სულისკვეთება, საჭიროა შეიქმნას ურთიერთ. 

გაგებს სოულისკვეთება,ა რომელსაც ჩვენი 
ხალხი მოითხოვს. თვითვულმა ჩვენგანმა თათ- 

ბირის შემდეგ უნდა შეასრულოს ეს ამოცანა, 

ინგლისის საგარეო საქმეთა მინისტრმა 

ჰ. მაკმი ლანმა თავის განცხადებაში, შეეჩო რა 

დღის წესრიგის პირველი პუნქტის განხილვას, 

ჩვენ რამდენადმე მივაღწიეთ გადაწყვეტას 
დავაში იმის შესახებ, თუ რა უნდა იქნას ჯერ 

განხილული: უმიზროების საკითხი თუ გერ 

მანიის გაერთიანების საკითხი. ჩვენ განეიხი- 

ლეთ ორივე საკითჩი –_ უმიშროებისა” და 

M, ბრობ_ 

ლემაში ჩვენ რაღაც წარმატებასაც მივა წ 

გერმანიის გაერთიანების საკითხი. ამ 

   
     

  

   

     

    
   

    

   

არ ვთქვა, რომ 
სავა აქს ს 

ებს მორის უმიშროების საკით- 

ე ყოფილა სერიოზული “უთანხმოება. 

მაგრამ მაინც ეს წინადადებები ერთსა და 

ეხვბოდა ერთხა     და 

ი 

  

სათვის, კი 

“დით მიგვეღწია – ": 
წარმა ბი! 1 8 ათიქრო! წარძატებისათვის, მე ვფიქრობ, 

    აკითხშ 

    

ტგვეძლო დაუბრკოლებლად შეგვედგინა 

ოლებ უმიზროებ შესახებ, რომე- 

თილე აღმოსავლეთსა და 

თუ კი გერმანიის თავისუფლება 

ნობა უზრუნველყოფილი იქნებოდა. 
გაზიარება განიარაღების შესაჩებ, 

L 3. მაკმილანმა, სასარგებლო იყო, 

სწორი არ იქნებოდა გვეთქვა, რომ 

უკვე მივუახლოვდით შეთანხმებას. ჩვენ 
I.) 

  

ნებზე, მაგრამ ვერ გამოვნა- 

ჩვენ ების მიღწევის 

რომ საჭიროა შემცირ. 
მეთოდები. 

„თ იმაზე, 

ბული ძალები ღა ყველა კატე. 
ყველა ტიპის შეიარაღება. ჩვენ ყვე“ 

“დან მზარდი 

ოქე იარაღის ფწარმოებისა- 

ის შეიარაღე დეს , ძერსაოპდღუე 
გორიის, 

   თა ავიცილოთ     ლას გვსურს 

და დ C.
 

ყველა ჩვენი პრობლემის გასაღებია. 

მაშ, თქვა დასასრულ . ჰ. მაკმილანმა, თუ 

გესურს წარმატებით გავართვათ თავი ჩვენი 

დღის წესრიგის თვითეულ პუნქტს –- ევროპის 

უმიშროებისა და გერმანიის საკითხს, განია- 

რაღებისა და აღმოსავლეთსა და დასავლეთს 

შორის კონტაქტების საკითხს,-– ჩვენ უნდა გა– 

არ კმარა 

ჟენევის 
მოვიჩინოთ აჩტალი სულისკვეთება. 

და ფრაზები. 

ეს სინათლე 
ზოგადი მითითებანი 
სულისკვეთება რაღაც შინაგანია. 

არ აშუქებს კამკამა ალივით, მაგრამ ეს ალი 

სავსებით არ ჩამქრალა. საჭიროა ხელის ზცი- 

რე განძრევა, რომ ალი ისევ გაჩაღდეს. 

შემდეგ განცხადება გააკეთა ვ. მ. მოლო_ 
ტოვმა. 

მთავარი საკითხი, რომელიც ჩვენ « უნდა 

განგვეხილა, თქვა მან, არის ევროპის უშიშ. 

როების საკითხი და, ამასთან დაკავშირებით, 

გერმანიის საკითხი, და ეს გასაგებია, არ არის 

თანაზედროვეობის იმაზე უფრო დიდმნიშვნე- 

ლოვანი პრობლემა, ვიდრე ხალხთა შორის 

მშვიდობის განმტკიცებისა ღა აზალი ომის 

საფრთხის თავიდან აცილების პრობლემა. 

სავსებით ბუნებრივია, რომ ევროპის ზალ. 

ხებისათვის ბირველ ადგილზეა ევროპის უში. 

შმშროების პრობლემა. გერმანიის საკითხს კი ამ 

პრობლემის · მიმართ ხა. 

სიათი აქვს. თუ უზრუნველყოფილ იქნა ევრო- 
პის უშიშროება, ამით უზრუნველყოფილ იქ- 

ნება გერმანელი ზალხის უშიშროებაც და 

ყველაზე ხელსაყრელი პირობები გერმანიის 
მთელი პრობლემის, მათ შორის გერმანიის ერ- 

თიანობის აღდგენის გადაჭრისათვის. ამ. მიზ. 

ნით ჩვენ შემოვიტანეთ ევროპის კოლექტიუ- 

ტი უშიშროების შესახებ სრულიად ევროპის 

ხელშეკრულების ძირითადი პრინციპების პრო 

ექტი. 
თუ დასავლეთის ზოგიერთი სახელმწიფო 

ჯერ კიდევ სავსებით მზად არ რომ 

შეიქმნას კოლექტიური უშიშროების ორგანი. 

ზაცია მთელი ევროპისათვის, შეიძლებოდა 

დაგვეწყო უშიშროების პაქტით ევროპის ნაწი- 

ლისათვის, მათ შორის არსებული ორი გერ- 

მაწული სახელმწიფოსა და ევროპის იმ ქვეყ– 

ნებისათვის, რომლებიც უკვე ახლა 8ზად 

არიან ამ ორგანიზაციაში. ამაზე 

აგრეთვე არის პირდაპირი მითითება მთავრო. 

ბათა მეთაურების დირექტივებში. ჩვენ შემო–- 

მიზნით, 

დაქვემდებარებული 

არის, 

შ ევ იდნენ 

ეიტანეთ სხვა წინადადებებიც ამავე 
მაგრამ შეთანზმებას ვერ მივაღწიეთ. 

ამერიკის შეერთებული შტატების, საფრან- 

გეთისა და დიდი ბრიტანეთის წარმომადგენ. 

ლებმა გამოთქვეს მისწრაფება, რომელიც 

სრულიადაც არ შეესაბამება მთავრობათა მე- 

თაურების გადაწყვეტილებებს ცდილობდნენ 
ჩვენგან მიეღოთ თანხმობა არა მარტო დასავ. 

ლეთ გერმანიის , რემილიტარიზაციაზე რაც 

პარიზის “შეთანხმებათა 

არაზედ აგრეთვე აღმოსავლეთ გერ- 
უკვე ხორციელდება 
შემდეგ, 
მაწიის რემილიტარიზაციასა და მთელი გერ- 

მანიის შეყვანაზე დასავლეთის სახელმწიფოთა 

სამხედრო დაჯგუფებებში, წინადადებას იძ. 

ლეოდნენ ყოველივე ეს განხორციელებული- 
ყო სათანადო სრულიად გერმანიის არჩევნე- 

ბის გზით ეგრეთწოდებული „იღენის გეგმით“, 

ასეთი წინადადება თათბირის ყველა მონაწი- 

ლის მხარდაჭერას ვერ პოვებდა. 

ჩვენ მწუბარება უნდა გამოვთქვათ, რომ 

ჩვენ თათბირზე ერ მივაღწიეთ ჯეროვან 

| ბი, რომლებიც მოიცავენ არა მარტო 

მიდგომას გერმანიის პრობლემისადმი. თუმცა 

გერმანიაზე ბევრს და ხალისით ლაპარაკობდ. 
ნენ დასავლეთის სახელმწიფოთა წარმომად. 
გენლები, მაგრამ ისინი იმასაც კი არ დაეთან- 

ხმნენ, რომ მოგვესმინა გერმანელი ხალხის 

წარმომადგენლებისათვის, და უარყვეს ჩვენი 

წინადადება გერმანიის დემოკრატიული რეს. 
პუბლიკისა და გერმანიის ფედერალური რეს. 

სახეტ. 

მეორე მხრივ, დასავლეთის სამი სახელმწი- 

ფოს წინადადებანი აშკარად ეწინააღმდეგე- 
ბოდნენ გერმანიაში რეალურად არსებულ 

მდგომარეობას და ევროპის მშვიდობისა და 

ინტერესებს. 

ახლა არ შეიძლება გერმანიის საკითხის · გა. 

დაწყვეტა ისე, თუ ანგარიში არ გაეწია ფაქტს, 
რომ არსებობს რორი გერმანული სახელმწიფო 

იი მრთიბი! რიონი უშიშროების უჯ უნველყოფის 

სხვადასჩვა საზოგადოებრივი წყობილებით, არ 

უნღა მოვწყდეთ რეალურ ნიადაგს. სავსებით 

აშკარაა, რომ არ შეიძლება განხორციელდეს 

ცდები, რომელთა მიზანია ის, რომ დასავ. 

ლეთმა გერმანიამ ჩანთქას აღმოსავლეთი გერ- 

მანია. დასავლეთის სამი სახელმწიფოს წინა. 

დადებანი კი იმით ამოიწურებოდა, რომ და- 

სავლეთმა გერმანიამ ჩანთქას აღმოსავლეთი 
გერმანია „იდენის გეგმის“ დაჩმარებით, ასეთ 

ვარაუდს არავნთარი საფუძველი არა აქვს. 

ჩეენ ვემხრობით იმას, რომ აღდგენილ იქნას 

გერმანიის ერთიანობა გერმანიის 

თავისუფალი არჩევნების საფუძველზე, მაგრამ 

ჩვენ ღახმარებას ვერ გავუწევთ გერმანიის 

რაიმე ნაწილის და, მით უმეტეს, მთელი. გერ– 

მანიის რემილიტარიზაციის გეგმებს და იმ 

სამხედრო დაჯგუფებებში მისი შეყვანის გებ- 
მებს, რომლებიც მიმართულია სსრ კავშირისა 

და სხვ მშვიდობისმოყვარე სახელმწიფოთა 
წინააღმზდეტ. 

ვ. მ. მოლოტოვმა შემდეგ აღნიშნა, რომ ევ- 

როპის უშიშროებისა და გერმანიის საკითხის 

განხილვამ ცხადყო, რომ ევროპის უშიშროების 

საკითხი ფრიად მნიშვნელოვანი საკითხია ევრო–- 

პის ყველა ხალხისათვის ღა რომ ამ საკითხის 
გადაუჭრელად ვერც გერმანიის საკითხი გადაი- 

სრულიად 

ურება განხილვამ ამასთანავე ცხადყო, რომ 

ორი გერმანული სახელმწიფოს არსებობის 

დროსაც შეიძლება უზრუნველყოფილი - იყოს 

ევროპის უშიშროება. მაგრამ ამისათვის საჭი–- 

როა, რომ უკუვაგდოთ გერმანიის რემილიტა- 

რიზაციის გეგმები, პარიზის შეთანხმებანი იქ- 
ნება ის თუ ახალი, უფრო ფართო განზრახზვე- 

დასავ– 

ლეთ, არამედ აღმოსავლეთ გერმანიასაც. 

განხილვამ აგრეთვე ცხადყო, რომ გერმანიის 

საკითხის გადაწყვეტა უწინარეს ყოვლისა თვი- 

თონ გერმანელთა საქმე უნდა გახღეს და რომ 

გერმანელთა მონაწილეობის მიუღებლად გერ- 

მანიის საკითხის განხილვა საერთოდ არ შეიძ- 

ლება ნაყოფიერი იყოს. 

ყოველივე ეს გვიჩვენებს, რომ გერმანიის 

დემოკრატიული რესპუბლიკის წინადადება – 

შეიქმნას სრულიად გერმანიის საბჭო, წინადა- 

დება, რომელსაც შეიცავს გერმანიის დემოკრა- 

ტიული რესპუბლიკის მთავრობის მიმართვა 

ჩვენი თათბირისადმი, მომწიფებული და სავსე- 

ბით სწორია. ორივე გერმანული სახელმწიფოს 

გერმანიის საბჭოს შექმნა არ დაარღვევს ამჟა- 
მად არსებული არც ერთი გერმანული სახელ- 

მწიფოს ინტერესებს და არ უნდა შეეხოს საზო- 

გადოებრივ წესწყობილებას, რომელიც არსე- 

ბობს გერმანიის ღემოკრატიულ რესპუბლიკაში 

ან გერმანიის ფედერალურ რესპუბლიკაში. სა- 

პიროა გერმანიის დემოკრატიული რესპუბლი- 

კისა და გერმანიის ფედერალური რესპუბლიკის 

წარმომადგენლები ბოლოს და ბოლოს შეუდგ- 

ნენ ყველა იმ საკითხის ერთობლივად განხილ- 

ვას, რომლებიც აღელვებენ გერმანელ ხალხს. 

საჭიროა დაიწყოს დაახლოება და თანამშრომ- 

ლობა გერმანიის დემოკრატიულ რესპუბლიკასა 

და გერმანიის ფეღერალურ რესპუბლიკას შო- 

რის. უამისოდ არ შეიძლება მომზადდეს გერმა- 

ნიის გაერთიანება. 

შეეხო რა განიარაღების საკითხის განხილვის 

შედეგებს, ვ. მ. მოლოტოვმა მოაგონა სხდომას, 

რომ საგარეო საქმეთა მინისტრებს დაევალათ 

განეხილათ მუშაობა, რომელიც შეასრულა გა- 

ნიარაღების კომისიამ, მხედველობაში მიეღოთ 

მთავრობათა მეთაურების თათბირზე წამოყენე- 

ბული აზრები ღა წინადადებანი და განეხილათ, 

შესაძლებელია თუ არა გამოიჩინონ შემდგომი 

სასარგებლო ინიციატივა განიარაღების დარგში. 

შტატების, 

ღიდი ბრიტანეთისა და საფრანგეთის წინადადე- 

ბაში, რომელიც შემოტანილია ამ საკითხზე, ერ- 

თი სიტყვაც არ არის ნათქვამი გამალებული 

შეიარაღების შეწყვეტაზე, არაფერია ნათქვამი 

შეიარაღების შემცირებაზე. 

საერთოდ არაფერია ნათქვამი იმაზე, რომ საჭი- 

მაგრამ ამერიკის შეერთებული 

ამ წინადადებაში 

როა აიკრძალოს ატომური იარაღი, თუმცა გაერ- 

თიანებული ერების ორგანიზაციამ ეს ჯერ კი- 

დევ 1946 წელს მოითხოვა. 

ამ უკანასკნელ ხანს, თქვა ვ. მ. მოლოტოვმჭა, 

ამერიკის შეერთებული შტატებს მთავრობა, 

შემდეგ კი დიდი ბრიტანეთისა ღა საფრანგეთის 

იმ პოზიციების გადა- 

ეკავათ 

შეიარაღების შემცირებისა და ატომური იარა- 

ღის აკრძალვის საკითხში. ისინი უარს ამბობენ 

განიხილონ განიარაღების ღონისძიებანი. უფრო 

მთავრობები დაადგნენ 

სინჯვის გზას, რომლებიც მათ წინათ 

მეტიც, დასავლეთის სახელმწიფოებმა თათბირ- 

ზე დაიკავეს პოზიცია, რომელიც პირდაპირ ეწი- 

ნააღმდეგება მთავრობათა მეთაურების დირექ- 

ტივებს. ამ ნათელი დირექტივების წინააღმდეგ 

აქ სცადეს საქმე ისე დაესახათ, თითქოს ამჟა- 

მად შეუძლებელი იყოს განიარაღების საერთო 

პროგრამის განხორციელება, დღა მოითხოვეს,   რომ დავჯერდეთ კონტროლისა და ინსპექციის   

დაწესებას, ისე რომ არ მივიღოთ რაიმე ღონის- 

ძიებანი შეიარაღების შესამცირებლად. 

საბჭოთა კავშირის პოზიცია ნათელი და თან- 
მიმდევრულია. ჩვენ იმას ვითვალისწინებთ, რომ 
განიარაღების დარგში მთავარი ამოცანაა პრაქ- 

ტიკულ ღონისძიჟგბათა განხორციელება, რო- 

მელთა მიზანია გამალებული შეიარაღების შე- 

წყვეტა, ხალხთა განთავისუფლება ატომური 
ომის საფრთხისაგან ამძს მიღწევა შეიძლება 

მხოლოდ იმ გზით, თუ განუხრელად განვახორ- 

ციელებთ გაერთიანებული ერების ორგანიზა- 

ციის გადაწყვეტილებებს, რომლებიც ერთსუ- 
ლოვნად მიღებულია წინათ, გადაწყვეტილებებს 
იმის შესახებ, რომ საჭიროა დაიდოს საერთაშო- 
რისო კონვენცია, რომელიც გაითვალისწინებს 
ყველა შეიარაღების მნიშვნელოვან შემცირებას 
ღა ატომური იარაღის აკრძალვას, საერთაშორი- 
სო კონტროლის დაწესებას. 

ყოველივე ეს გამოიხატა საბჭოთა მთავრობის 

მიმდინარე წლის 10 მაისის წინადადებებში. 

განაცხადა რა, რომ დასავლეთის სახელმწი–- 
ფოებმა უარი თქვეს მორალურ-პოლიტიკურად 
დაეგმოთ ატომური და წყალბადის იარაღის გა- 

მოყენება, აგრეთვე უარყვეს საბჭოთა დელეგა- 
ციის სხა წინადადებანი, ვ. მ. მოლოტოვმა 

ხაზგასმით აღნიშნა, რომ ეს გარემოება არ 

მოახდენს გავლენას საბჭოთა კავშირის მტკიცე 

გადაწყვეტილებაზე –- მომავალმიცკ დაიცვას 

განიარაღების საქმე. საბჭოთა კავშირი კვლავინ– 

დებურად მთელი სიმტკიცითა და თანმიმდევ- 

რობით ეცდება გამალებული შეიარაღების შე- 

წყვეტას ღა ატომური ომის საფრთხის აღმოფ- 
ხვრას. 

შეეხო რა აღმოსავლეთსა და დასავლეთს შო- 

რის კონტაქტების საკითხის განხილვას, ვ. მ. მო- 

ლოტოვმა აღნიშნა, რომ საბჭოთა დელეგაციას 
არ დაუჭირეს მხარი ამერიკის შეერთებული 

მტატების, ინგლისისა და საფრანგეთის დელე- 

გაციებმა იმ ბარიერთა მოსპობის საკითხში, 

რომლებიც ხელს უშლიან ვაჭრობას აღმოსავ- 
ლეთსა და დასავლეთს შორის. რაც შეეხება 

კონტაქტების განვითარებას კულტურის, მეც- 
ნიერებისა ღა სხვა დარგში, დასავლეთის სამი 

სახელმწიფოს დელეგაციები კვლავ დაჟინებით 
იცავდნენ ისეთ წინადადებებს, რომლებიც სავ- 

სებით შეადგენს შესაბამის სახელმწიფოთა კომ- 
პეტენციას, როგორც მათი საშინაო საქმე, ისეთ 

წინადადებებს, რომლებიც, ბუნებრივი, ვერ 
გახდებოდა ამ თათბირზე განხილვის საგანი. 

დასასრულ ვ. მ. მოლოტოვმა თქვა: 

ჩვენ დიდ მნიშვნელობას ვანიჭებთ მთავრო- 

ბათა მეთაურების ჟენევის თათბირს შშედე- 

გებს, რომელმაც გამოხატა ხალხთა ფართო მის- 

წრაფება საერთაშორისო ურთიერთობის დაძა- 

ბულობის შენელებისაღმი. ამ თათბირის შემ- 

დეგ საბჭოთა კავშირმა უკვე „განახორციელა 
მთელი რიგი ახალი ღონისძიებანი რომელთა 
მიზანია საერთაშორისო დაძაბულობის შენელე- 

ბა და სახელმწიფოებს შორის ნდობის განმტკი- 

ცება ჟენწევს სულისკვეთების შშესაბამისაღ. 

საბჭოთა კავშირი კვლავაც ივლის ამ გზით 

იმათთან ერთად, ვისთვისაც ძვირფასია მშვიდო- 

ბისა და საერთაშორისო თანამშრომლობის ინ- 
ტერესები, 

საგარეო საქმეთა მინისტრების ეს თათბირი 

ღამთავრდა რაიმე არსებითი გადაწყვეტილების 

მიუღებლად. : 
მან ცხადყო, რომ ყოველი წინ გადადგმული 

ნაბიჯი საერთაშორისო დაძაბულობის შემდგო- 

მი შენელების საქმეში დაკავშირებულია ბევრ 

სიძნელესთან, დაბრკოლებათა და განწყობილე– 

ბათა გადალახვასთან, რომლებიც ხშირად უკან 
ეწევიან საქმეს და არა წინ. ჩვენ დღესაც ზოგ- 

ჯერ დავინახეთ ზოგი რამ ისეთ, რომელიც 
როდი შეესაბამებოდა ჟენევის სულისკვეთებას. 

მაგრამ ასეთი მოქმედებით შეიძლება მიხვიდე 

მდგომარეობამდე, რომელიც უახლოვდება იზო- 
ლაციას და არა შენი პოზიციების გაუმჯობესე- 
ბას მსოფლიოს ხალხთა შორის. ამასთან, თათ- 
ბირი დაგვეხმარა ფართო წრეების ყურადღება 

მიგვეპყრო ჩვენი დროის ყველაზე არსებითი 
პრობლემებისადმი, და ამნ არ შეიძლება არ 
მოახდინოს დადებითი გავლენა. 

ახლა უფრო ნათელი გახდა არა მარტო დაბრკო– 

ლებები, არამედ აგრეთვე ის ფართო შესაძლებ- | 

ლობები, რომლებიც მოგვეპოვება ისეთი. პრო- 
ბლემების წარმატებით გადაჭრისათვის, როგო- 

რიც არის ევროპის უშიშროების უზრუნველყო- 

ფა, განიარაღების პრობლემა, გერმანიის საკით- 

ხის გადაჭრა, აღმოსავლეთსა და დასავლეთს 

ერთობის გაფართოება და სხვ. ჩვენ დღარწმუ5ე- 

ბული ვართ რომ ეს თათბირი სარგებლობას 

მოუტანს საერთაშორისო თანამშრომლობის 

განვითარებას და საერთაშორისო დაძაბულობის 

შემდგომ შენელებას. 

... 

სანამ თათბირს დახურავდა, ვ. მ. მოლოტოვ- 

მა როგორც თავმჯდომარემ ღა როგორც საბჭო- 

თა კავმირის წარმომადგენელმა მადლობა გა–- 

დაუხადა ჯ. დალესს ა. პინესა და ჰ. მაკმი- 

ლანს და მათს თანამშრომლებს ყურადღებისათ–- 

ვის, რაც მათ გამოიჩინეს დღის წესრიგში დას- 

მული საკითხების განხილვისას. მან აგრეთვე 

წინადადება შეიტანა თათბირის ყველა მონაწი-” 

ლის სახელით მადლობა შუუძღვნან შვეიცარიის 

მთავრობას, ჟენევის საქალაქო და კანტონალურ 

ხელისუფლებს, გაერთიანებული ერების ორგა- 

ნიზაციის ევროპის განყოფილების ადღმინისტრა- 

ციასა და გაერთიანებული სამდივნოს თანამ–- 

შრომლებს სტუმართმოყვარეობისას და სამსა–- 

ხურის გაწევისათვის. 

ჯ. დალესი, ა. პინე და ჰ. მაკმილანი შეუერთ» 

დნენ ვ. მ. მოლოტოვის წინადადებებს მადლო– 

ბის გამოთქმის შესახებ. 

ამის შემდეგ თავმჯდომარემ ვ. მ. მოლოტოვ– 

მა ოთხი სახელმწიფოს საგარეო საქმეთა მინის- 

ტრების სხდომა დახურულად გამოაცხადა. 

  

3, მ მოლოჭოვი ჟენევინან გაპამოემგზავია 

ჟენევა, 17 ნოემბერი. (საკდესი). დღეს ჟქე- 

ნევიდან გაემგზავრა სსრ კავშირის მინისტრთა 

საბჭოს თავმჯდომარის პირველი მოადგილე და 

სსრ კავშირის საგარეო საქმეთა მინისტრი ვ., მ. 

მოლოტოვი. 

კუანტრენის აეროდრომზე ვ.მ. მოლოტოვი 

გააცილეს შვეიცარიის ხელისუფალთა წარმომა- 

დგენლებმა, სსრ კავშირის დესპანმა შვეიცარია- 

მი პ. ი. ერშოვმა, შვეიცარიაში აკრედიტებულ- 

მა მთელი რიგი ქვეყნების დიპლომატიურ მი- 

სიათა მეთაურებმა, ჩინეთის სახალხო რესპუბ- 

რედაქციის, ზბამომპ3ემლო გზისა და 

პარტიული ცხოვრების და მარქსისტულ- ლენინური 

ლიკის წარმომადგენელმა ჩინეთ-ამერიკის მო- 

ლაპარაკებაზე ჟენევაში ვან ბინ-ნანმა, საგარეო 

საქმეთა მინისტრების თათბირზე სსრ კავშირის 

დელეგაციის წევრებმა და თანამშრომლებმა და 

სხვ. 
ვ. 8. მოლოტოვმა აეროდრომზე მიკროფონ– 

თან შემდეგი განცხადება გააკეთა: 

საგარეო საქმეთა მინისტრების თათბირის სა- 

ბოლოო სხდომაზე საბჭოთა დელეგაციამ ჩამოა–- 

ყალიბა თავისი აზრი და თათბირის შედეგების 

სტამბის მისამართი: თბილისი, ლენინის ქ. # 14. ტელეფონები: რედაქტორის მოადგილეების –- მ.685.03, 88905, პასუხისმგებელი მდივნის –- 8.08-67, სამდივნოსი –- 8.06.89, ტელეფო ნები განყოფილებებისა: 

პრესის მიმოზილვის –- 3.16-.90, სოფლის მეურნეობის –- 3-20.48, კულტურისა და ყოფაცხოვრების, ლიტერატურისა და ხელოვნების––-ვ3.80.84, საბჭოთა 

წერილების--3.73.94, განცხადებების მიღების –- 3.51-81, გამომშვების--3.81.65, გამომცემლობის დირექტორის-––3.65-41, სტამბის დირექტორის--3-77-20. 
თეორიის პროპაგანდის –- 83.81.8584, მრეწველობისა და ტრანსპორტის, 

უცხოეთის ინფორმაციის--3.80.83, 

შეფასება. ამასთან აღინიშნა როგორც თათბი- 
რის მნიშვნელობა, ისე ითქვა ისიც, რის გაკე- 
თებაც თათბირმა ვერ შეძლო. 

საბჭოთა ღელეგაციის სახელით მინდა ჩვენი 
დიღი მადლობა ვუძღვნა შვეიცარიის ფეღერა- 
ლურ მთავრობას, ჟენევის კანტონისა და ქალაქ 
ჟენევის ხელისუფლეს მათი ტრაღიციული 
სტუმართმოყვარეობისათვის და გადავცე ჟენე- 
ვის მოსახლეობს და მთელ შვეიცარიელ 
ხალხს ჩვენი სალსში და საუკეთესო სურვი- 
ლები. 

მძლქმოს 

17 ნოემბერი მძლეოსანთა საკავშირო ჩემ- 
პიონატის უკანასკნელი დღე იყო. ასპარეზობა 
დილიდანვე დაიწყო. მძლეოსნურ სექტორებზე 
და სარბენ ბილიკებზე საინტერესო ბრძოლა 
გაჩაღდა, მოპოვებული შედეგები, სასიხარულო 

და საამაყოა. 

იწყება სპორტული სიარული 50 კილომეტრ- 
ზე. სტარტი მიცემულია. შეჯიბრებაში ჩაებნენ 
ჩვენი ქვეყნის უძლიერესი მძლეოსნებიდ,დ რო- 

მელთა რიგებში არიან სსრ კავშირის, ევროპისა 

და მსოფლიო რეკორდსმენი მ. ლავროვი, ჩვენი 

ქვეყნის გასული წლის ჩემპიონი ვ. უხოვი, 
ა. ეგოროვი, ა. ვედიაკოვი და სხვ... 

„თავიდანვე ა. მიკენასი (ლიტვა) დაწინაურდა. 
დისტანციის ნახევარი მან ისე გაიარა, რომ 

ლიდერობა არავისთვის დაუთმია. 30-ე კილო- 
მეტრზე ა. მიკენასს გაუსწრო მოსკოველმა 
სპორტსმენმა ა. ვედიაკოვმა. იგი ჩემპიონობი- 

სათვის მებრძოლთა მთავარ ჯგუფს სათავეში 
ჩაუდგა. გავლილია 35, 40, 45 კილომეტრი, ახ- 

ლოვდება ფინიში. „დინამოს“ სტაღიონზე პირ- 
ველი ა. ვედიაკოვი გამოჩნდა, მაგრამ გადამ- 

წყვეტ ეტაპხე ლიდერს მოსკოვის პირველი 
გუნდის წარმომადგენელმა ა. ეგოროვმა გაუსწ- 

რო და ფინიმთანაც პირველი მივიდა. საბჭო 

თა. კავშირის ახალმა ჩემპიონმა ა. ეგოროვმა 
აჩვენა დრო 4 საათი, 7 წუთი და 28,6 წამი. ეს 

ახალი მსოფლიო რეკორდია. ა. ვედიაკოვმა' მე– 

ორე ადგილი დაიკავა. მესამე ადგილზე გამო– 

ვიდა მ. ლავროვი (რსფსრ). 

მაყურებლებმა აღმოსავლეთ ტრიბუნისაკენ 
გადაინაცვლეს. აქ საკვალიფიკაციო შეჯიბრე- 

ბის შემდეგ დაიწყო დასკვნითი .შეხვეღდრები 

სამმაგ ხტომაში. ერთმანეთს პირველობას ეცი- 

ლებოდა 6 უძლიერესი მძლეოსანი, რომელთა 

შორის იყო სსრ კავშირისა და ევროპის რე- 

კორდსმენი ლ. შჩერბაკოვი (მოსკოვი) რამდე- 

ნიმე წახტომის შემდეგ მეტოქეთა შორის ბრძო. 

ლა კიდევ უფრო გამწვავდლ. ლ. შჩერბაკოვი 
აკეთებს სამმაგ ნახტომს. შედეგი 15 მეტრი და 

92 სანტიმეტრია. ეს მიღწევა ყველაზე უკე–- 

თესი აღმოჩნდა. ლ. შმჩერბაკოვის სახით 

სსრ კავშირის ახალ ჩემპიონთა რიგებს კიდევ 

ერთი ოქროს მედალოსანი მიემატა მომდევნო 

ადგილები ასე განაწილდა: მეორე ––- ნ. დემენ- 

ტიევი (რსფსრ, 15,78 მეტრი), მესამე – ო. ფე- 

დოსევი (მოსკოვი, 15,69 მეტრი). 

სტარტზე არიან სპრინტერი ქალები, 200 მეტ– 

რზე ფინალური გარბენის მონაწილენი სტარ- 

ტიორის დამბაჩის გასროლის ხმაზე ადგილიდან 

მოწყდა უძლიერესთა ექვსეული ფინიშთან 
ტემპს უმატა ზ. საფრონოვამ (მოსკოვი) და დის- 

ტანცია პირველმა დაფარა დრო –- 24 წამი. 

ჩემპიონს მხოლოდ · ერთი წამით ჩამორჩა მ. იტ- 

კინა (ბელორუსია), რომელიც მეორე ადგილზე 

გამოვიდა. მესამე ადგილი ხვდა ნ. დეკონსკაიას 

(მოსკოვი, 24,2 წამი). 

1.500 მეტრზე რბენის ფინალური შეჯიბრე- 

ბისათვის წინასწარმა შეხვედრებმა 6 უძლიე- 
რესი სპორტსმენი გამოავლინა ესენი იყვნენ 

მოსკოვის, რსფსრ, ბელორუსიისა და ლატვიის 

გუნდების წარმომადგენლები –– ვ. ოკოროკოვი, 
ბ. ალეკსიუკი, ა. ოსმინკინი, ა. ბალაკინი და 

სხვ. მორბენლებმა გაიარეს პირველი, მეორე, 

მესამე წრე. წინ იყო ა. ბალაკინი. შეჯიბრების 
დასკვნით ნაწილში დიდი სისწრაფე განავითარა 

სსრ კავშირის რეკორდსმენმა ვ. ოკოროკოვმა 

დამთავრდა სსრ პავშირის XXXVI პირველობა 

  

  

დაზობეთ თქვენი 
დრო 

ვენტრალური თეატრალური 
სალაროს 

(წ ლეზანოვის პროსპ. # 118, ტელეფო- 
ნი # 3-54-18) 

სამუალებით თქვენ შეგიძლიათ 

წინასწარ 
შეიძინოთ ბილეთები თბილისის ყველა 

თეატრში და ცირკში, 

საწარმო-დაწესებულებებში, ფაბრიკა- 

ქარხნებში და სკოლებში სპეციალურად 

იგზავნებიან წარმომადგენლები, 

ბილეთების შეძენის ან დაკვეთის 
დროს გაუგებრობის ასაცილებლად წარ- 
მომადგენლებს მოსთხოვეთ ცენტრალუ- 

ნოგაში    

(მოსკოვი) ღა დისტანციის” 3 წუთსა დღა 46,6 
წამში გავლით ჩემპიონობა მოიპოვა. მომდევნო 
ორი საპრი“ზო ადგილი ხვდა ბ. ალეკსიუკს 
(რსფსრ, 3.49,)ვ3ე და ა. ოსმინკინს (მოსკოვი, 

3.51,0). 

5.000 მეტრზე ფინალურმა შეჯიბრება სა- 
ერთო ინტერესი გამოიწვია. ვ. კუცმა აჩვენა 
დრო –- 14 წუთი და 8,6 წამი ღა ჩემპიონი 
გახდა ნ. პუდოვმა (რსფსრ) მეორე ადგილი 
დაიკავა –– 14.17,8. მესამე ადგილზე გამოვიდა 
ი. ჩერნიავსკი (უკრაინა) –- 14.18,2. 

ფინალურ შეჯიბრებას წინ უძღოღა უროს 
მტყორცნელთა წინასწარი შეხვედრები. დასკვ–- 
ნით ასპარეზობაში მონაწილეობის უფლება მო- 
იპოვეს მ. კრივონოსოვმა (ბელორუსია), ნ. რედ– 
კინმა (უკრაინა), ს. ნენაშევმა (აზერბაიჯანი) და 
სხვ. აქ ყველაზე უძლიერესი აღმოჩნდა სსრ 
კავშირის, ევროპისა და მსოფლიო რეკორდსმე- 
ნი მ. კრივონოსოვ,ი რომელმაც ურო 64,41 

მეტრზე ტყორცნა და მეორეჯერ გახდნა სსრ 
კავშირის ჩემპიონი. საპრიზო ადგილები დაიკა– 
ვეს აგრეთვე ნ. რეღკინმა (61,51 მეტრი) და 
ს, ნენაშევმა (60,74 მეტრი). , 

დიდი ინტერესით მიმდინარეობდა შეჯიბრე- 
ბა ქალთათვის 800 მეტრზე რბენის ფინალში. 
მთავარი ბრძოლა ოქროს მედლისათვის ლ. ლი- 
სენკოსა (უკრაინა) ღა ნ. ოტკალენკოს (მოსკოვი) 
შორის წარმოებდა ფინიშთან უფრო ძლიერი 
აღმოჩნდა უკრაინელი სპორტსმენი და დისტან–- 
ცია წარმატებით დაამთავრა. მან აჩვენა დრო–-2 
წუთი და 5,8 წამი, ნ. ოტკალენკომ 800 მეტრი 
გაირბინა 2 წუთსა და 6,4 წამში. მესამე აღგი- 
ლი დაიკავა ვ. კოზლოვამ (უკრაინა, 2.09,4). 

უკანასკნელი შეხვედრები გაიმართა ამანათ- 
რბენში ქალთათვის 4X200 მეტრზე და ვაჟ- 
თათვის 4X400 მეტრზე. ამანათრბენი ქალთათ- 
ვის დამთავრდა მოსკოვის გუნდის გამარჯვე- 
ბით, რომლის შემადგენლობაში იყვნენ ნ. დე–- 

კონსკაია, ნ. სმირნოვა, ლ. შაროვა და გზ. საფ- 
რონოვა. ეს მანძილი დედაქალაქის გუნდმა გაი- 
რბინა 1 წუთსა და 39,2 წამში, 

ვაჟთა ამანათრბენში 4X400 მეტრზე სსრ 

კავშირის ჩემპიონი გახდა ლენინგრადის გუნდი 
კ- გრაჩევის, გ. კრიუშინის, ს. აგეევისა და 

ა. იგნატიევის შემადგენლობით. დრო –- 3 წუ- 
თი და 14 წამი. : 

შეჯიბრების პროგრამა ამოიწურა შეჯამე- 

ბულ იქნა გუნდების მიერ 5 დღეში შეგროვი-. 

ლი ქულები. საერთო გუნდური პირველი ადგი- 
ლი მოიპოვა მოსკოვის მძლეოსანთა პირველმა 

კოლექტივმა, 
სსრ კავშირის XXXVI 

ნობამი დამთავრდა. 
ნებმა. 

გუშინ თბილისის სახელმწიფო ცირკში მოე- 
წყო მეგობრობის საღამო –- თბილისი” ფიზ. 

კულტურული და კომკავშირული აქტივის შეხ- 
ვედრა შეჯიბრების მონაწილეებთან. 

ვ. ზაბელია. 

პირველობა მძლეოს- 
ალამი დაუშვეს ჩემპიო- 

... 

სურათზე: სსრ კავშირის 1955 წლის ჩემ- 
პიონები მძლეოსნობაში. ზევითა რიგში მარ- 

ცხნიდან--ა. ეგოროვი, %. საფრონოვა, ვ. ოვ- 

სეპიანი, მ. პისარევა,ა ი. ლიტუევი;: ქვედა 

  

      
   

   

   

    

              

   

    

    

    

    

     
   

    

    

| მოსამსახურის ოჯახში. 1939 წელს მან დაამთ.ვ. 

  რიგში –- ვ. კუზნეცოვი, ს. რჟიშჩინი, მ. კრი- 

ვონოსოვი, ვ. ოკოროკოვი, ე. ბულანჩიკი.   
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ისე ინდივიდუალური ხელმომწერლებისაგან   L რი სალაროს მოწმობები.       

შერაზაშეშაშეშატ ვშაშამანანარანვუაავიატარებანებაბაგვვვვვვვვ. 

ღისერჭასიჩს დასმა 
საქართველოს სსრ ზანათლების 

სამინისტროს პედაზო. ზიკურ 

სახალხო განათლების ცენტრალურ ბიბ- 
ლიოთეკაში (ჯავახიშვილის ქ. MM 

ლარეხეტრანვეგავივიტტა 

მევნიერებათა სამეცნიერო.- 
საკვლევი ინსტიტუტი 
(ჯავახიშვილის ქ, #1) 

1955 წლის 2გ ნოემბერს, დღის 2 

საათზე პედაგოციკურ მეცნიერებათა კან- 
დიდატის სამეცნიერო ხარისხის მოსაპო- 

ვებლად 
შოთა იოსების-ძე ქურდაძე 

დაიცავს დისერტაციას თემაზე: „გ. ლეო- 
ნიძის შემოქმედების სწავლება VIII და 

XI კლასებში“, დისერტაციის გაცნობა 

შეიძლება 9. გოგებაშვილის სახელობის 

  

გრძელდება ხელმოწერა 10956 წლისათვის რეფერატიულ ჟურნალებზიე: 

„ ხელმოწერა მიიღება განუსაზღვრელად როგორც ორგანიზაციებისაგან გადარიცხვით, 

კავშირგაბმულობის განყოფილებებში და სააგენტოებში. : 

3. 
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   საელლბიბალიბა ლა, შმელთი დეო. 
საბჭოს აღმასკომის თავმჯდომარე 
რასის-ძე ხაჩიძე... 

ამხ. ი. ხაჩიძე დაიბადა 1914 წ. ქ. 

, თა. 

ლ. 

თელავშს 

რა საქართველოს სასოფლო-სამეურნეო. ინსტ, 
ტუტი. 1939-1941 წლებში ამხ. ი. ხაჩიძე სხვადა. 
სხვა პასუხსაგებ სამეურნეო სამუშაოზეა. 19/1, 
1946 წლებში საბჭოთა არმიის რიგებში იმყოფ.. 

ბოდა. არმიიდან დაბრუნების შემდეგ 1946-19 
საიამ, მუშაობდა თელავის მტს-ის დირექტ. 

1949 წელს ამხ. ხაჩიძეს ირჩევენ ახმეტ 

მშრომელთა დეპუტატებს რაიონული სა?კი, 
აღმასკომის თავმჯდომარედ, ხოლო 1952 წელს 
თელავის მშრომელთა დეპუტატების რაიონულ, 
საბჭოს აღმასკომის თავმჯდომარედ, სადაც «,, 
უკანასკნელ დრომდე მუშაობდა. 

1939 წლიდან ამხ. ხაჩიძე საბჭოთა კავშირის 
კომუნისტური პარტიის წევრი იყო. 

ამხ. ხაჩიძემ თავისი ხანმოკლე სიცოცხლ. 
ჩვენი ქვეყნის სამსახურს მოახმარა, იგი თავა. 
დებით შრომობდა ყველგან, სადაც მას პა”ტ., 

გზავნიდა, უანგაროდ ემსახურებოდა კომუნის 
მის გამარჯვების საქმეს. : 

საბჭოთა კავშირის კომუნისტური პარტ... 

ერთგული წევრის ჩვენი ქვეყნის მგზნება:, 
პატრიოტის, საუკეთესო ამხანაგისა და მე:ოL 
რის ი. ტ. ხაჩიძის ხსოვნა დიდხანს დარჩება 2. 
სი ამხანაგების გულში. 

ამხანაბების 3%ზუფი, 
არა ეეესაააააათაიააბაეე ე მ ენაანრარარაათააიააიითთბ # 

სამეძნიმრო სმსია 
19 ნოემბერს საღამოს 7 საათზე სკკპ ცენტ. 

რალურ . კომიტეტთან არსებული მარქს _ 
ენგელს –- ლენინ –- სტალინის ინსტიტუტის. 
საქართველოს ფილიალი აწყობს რუსეთის პი. 
ველი რევოლუციისადმი მიძღვნილ სამეცნიერო. 

სესიას. 

სესიაზე მოსმენილ იქნება მოხსენებები: «.. 
სეთის 1905-1907 წლების რევოლუცია –- იმ),. 
რიალიზმის ეპოქის პირველი სახალხო რევოლე. 
ცია (მომხსენებელი ი. კაჭარავა), საქართველოს 
ბოლშევიკური ორგანიზაციები მშრომელი მას... 
ბის რევოლუციური ბრძოლების სათავეში რე. 

სეთის პირველი რევოლუციის აღმავლობის 1,. 
რიოდში (მომხსენებელი ლ. ებანოიძე), საქართ. 

ველოს ბოლშევიკური პრესა რუსეთის ბირველ 

რევოლუციის პერიოდში (მომხსენებელი გ. ეე- 
ნია) 1905-1907 წლების რევოლუციის აქტიუბ 

მონაწილეთა გამოსვლები. 

ეე–- –_–_–_– 

ჯაყი 65 C- ი 

თბილისის ამინდის ბიუროს ცნობით 19 დ 
20 ნოემბერს დასავლეთ საქართველოში მოს. 

ლოდნელია ცვალებადი მოღრუბლულობა, მეტ. 
წილად უნალექოდ. აღმოსავლეთის სუსტი, რი». 
ნის ხეობაში ზომიერი ქარი. ტემპერატურა დ. 

ბლობ რაიონებში ღამით 4-9, დღისთ 14- 
გრადუსი სითბო; მთიან რაიონებში ღამით | 
გრადუსი ყინვა –- 4 გრადუსი სითბო, დღისით 
8-13 გრადუსი სითბო. : 

აღმოსავლეთ საქართველოში –_- ცვალებადი 

მოღრუბლულობა, აღმოსავლთ რაიონები 

ალაგ-ალაგ წვიმა, სუსტი ქარი. ტემპერატურა 
დაბლობ რაიონებში. ღამით 0-5 გრადუსი სი 
ბო, დღღისით 11-16 გრადუსი სითბო; მთიან 6- 
იონებში ღამით 1-6 გრადუსი ყინვ,ა დღისით 
5-9 გრადუსი სითბო. 

გესწორება 
„კომუნისტის“ 17 ნოემბრის ნომერში მე4 

გვერდხწე მოთავსებულ შ. კახიძის წერილ 
„პარტიის XX ყრილობის შესახვედრად“ პი” 
ველი სვეტის ზემოდან მე-4 აბზაცის მე-8 დ 

მე-– სტრიქონში ნაცვლად სიტყვებისა „რაიო 
ნის მშრომელებმა“ უნდა იყოს: სოფელ წეს“! 

კოლმეურნეობამ. შემდეგ როგორც ტექსტში. 
თ... 

    რედაქტორის მოადგილე. 

რ. ჰურციპიძე. 
ესხ5959"''”“'. ჟ ჟ=.-“-ჟძიშიი“___-------2222--იო-_-_>____-____-___-_ 

  

აააააააიაალ555-6C65–-ააბ%X 
ბ 

„სოიუზპეჩატის“ ყველა განყოფილებაში, 

1. სერია ავტომატიკა, რადიოტექნიკა, ელექტრონიკა, 

§ ელექტროტექნიკა ხელმოწერის ფასი წელიწადში 260 მან. 
ეა ვ ასტრონომია და გეოდეზია > + 91 „  20კაპ. 
83. ბიოლოგია ” · 408 „ 

წმი თნX2 ბიოლოგიური ქიმია ს % 108 გ 

შეე, თ გეოლოგია და გეოგრაფია ა) · 24 

; რაი მათემატიკა ჯ რ 108 „ 

| წი, ეგ მანქანათმშენებლობა აიი > 384 „» 

წავა ა მეტალურგია ი" # 360 » ბ 

| მეა ეს მექანიკა + რ 91 „ 20 კა. 

10 გ ფიზიკა 2 8 240 „ 

28იი, ქიმია ყ დ 432 

„სოიუზპეჩატი“. 

  

  

მოქალაქე ვლადიმერ ბადალის-ძე ოსკანოვმა, 
მცხოვრებპს ოდესის ქ. # 8, აღძრა საქმე 
წერნაყის ქ. # 712. პნცხოვნეს.,, ს წიქალაქი 
ნვართ ერვანდის ასულ ოსკანოვასთან გან- 
ქორწინების შესახებ- საქმეს განიხილავს 
თბილისის 26 კომისრის რაიონის მე-3 უბნის 
სახალხო სასამართლო. : 

მოქალაქე ანა ლევანის ასულმა აბაშიძემ, 

მცხოვრებმა ვერცხლის მესამე შესაბვე1? 
# 18, აღძრა საქმე იქვე მცხოვრებ მოქალაბ 
სურენ სოლომონის-ძე კაზარიანთან განქრ““ 
წინების შესახებ. საქმეს განიხილავს თბილ” 
სის კიროვის რაიონისს პირველი უბნის ს“ 

  

ხალხო სასამართლო. 

აეადსეა“ 
  

მეუღლე პავლე, შვილები ქეთო, მარო, თამარ, 
მავრა, გრიშა, და ებე ოჯახებით იუწყებიან 

ნატა პეტრეს ასულ ნადარეიშვილი- 

ფირცხალავას 

გარდაცვალებას. პანაშვიდი 18, 19-XI, 8 ს. 
გამოსვენება 20-XI, 4 ს. მარაბდის ქ. # 22.. 
  

შვილები მარო, ანიკო, ნინო, ზინა, სონია, ევ- 

მშობლები ოლღა, კოტე, მეუღლე აგნესა ბ”” 
გოლია, შვილები ნაზი, გურამ, დები ელენე 
საშა, ძმები მირიან, კოტე ოჯახებით იე!“ 
ყებიან ” - 7 

ბაგრატ კონსტანტინეს-ძე ყიფიანის 
გარდაცვალებას. პანაშვიდი 18, 19-XI, 5 · 
გამოსვენება 20-XI, 2 ს. უშანგი ჩხეიძის ქ. 

# 23. : 
  

გენი ოჯახებით იუწყებიან 
  

ახმეტის ტყემრეწვმეურნეობის 

იუწყება 

დავით ნესტორის-ძე ჯაფარიძის 

გარდაცვალებას. პანაშვიდი 18, 19-XI, 8 ს. 

გამოსვენება 20-X1I, 3 ს, ფაბრიკის ჩიხი # 4. 

კოლექტივი   მელანია ზაქარიას ასულ ჯვარშეიშვილი- 

გოდუაძის 

გარდაცვალებას. დაკრძალვა 20-XI სოფ. ფარ- 

ცხანაყანევში (წყალტუბოს რაიონი).     ლევან, მარ მეუღლე ბაგრატ, შვილები 
ოჯახებით იუწყებიან 

რიმა გრიგოლის ასულ მირიანაშვილის 
გარდაცვალებას. პანაშვიდი 18, 19-XI, “ო 
გამოსვენება 20-XI,L 2 ს. ორჯონიკიძის 
M# 74.   

  

ი 

  

  

მშენებლობის, კორესპონდენტთა ქსელისა და პარტბიუროსი –- 8.57.61, ადგილობრივი და 

  

უე 06834 

    
  

პოლიგრაფიული კომბინატი „კომუნისტი“, ლენინის ქ. # 14. 
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